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Tłumy na Jarmarku Świątecznym  
mimo deszczowej pogody
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Mimo, że deszczowa pogoda  
nie zachęcała do spacerów,  
na Jarmarku Świątecznym  
w Parku Zdrojowym pojawiły 
się tłumy mieszkańców.  
Były życzenia od władz miasta, 
góralskie kolędy, animacje  
dla dzieci, barszcz i pierogi  
oraz mnóstwo straganów. 

Park Zdrojowy w Konstancinie-Je-
ziornie po ubiegłorocznej przerwie 

ponownie gościł Jarmark Świąteczny. 
Wzdłuż głównej alei parku rozstawione 
zostały liczne stanowiska handlowe. Na 
straganach można było znaleźć m.in. 
świąteczne stroiki, niepowtarzalne rę-

kodzielnicze ozdoby, domki z piernika, 
oryginalne prezenty czy smakołyki na 
świąteczny stół. Ani deszczowa pogoda, 
ani pandemia, nie zniechęciły miesz-

kańców i Jarmark odwiedziły praw-
dziwe tłumy. Przyciągnęła ich nie tylko 
okazja do zrobienia przedświątecznych 
zakupów. 

Na kiermaszu można było kupić dekoracje świąteczne

NASTĘPNE WYDANIE PRZEGLĄDU PIASECZYŃSKIEGO 13 STYCZNIA 
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AKTUALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Teoretycznie do połowy marca 
wykonawca ulicy Puławskiej 
mógłby zrobić sobie zimową 
przerwę. GDDKiA twierdzi, że 
prace będą kontynuowane, 
oczywiście w zależności od 
warunków pogodowych. 

R ozpoczęta w październiku prze-
budowa liczącego zaledwie 350 

m odcinka ulicy Puławskiej została za-
kontraktowana na 9 miesięcy. Jednak 
zgodnie z umową, do tego okresu doli-
czany jest czas przerwy zimowej, która 
przysługuje wykonawcy od 15 grudnia 
do 15 marca. De facto oznacza to, że na 
realizację zadania ma dokładnie rok. 
W związku z tym, że wschodnia strona 
drogi zyskała już nawet pierwsze war-
stwy asfaltu, a termin zimowej przerwy 
się rozpoczął, zapytaliśmy GDDKiA czy 
wykonawca zamierza korzystać z zimo-
wej przerwy, a jeśli tak, to czy są szanse 
na puszczenie ruchu na już przygotowa-
nym odcinku drogi.

– Wykonawca będzie kontynuował 
prace do czasu, kiedy warunki atmo-
sferyczne mu na to pozwolą – poinfor-
mowała nas Małgorzata Tarnowska, 
rzecznik warszawskiego oddziału 
GDDKiA. Realizacja robót wymaga od-
powiedniego reżimu technologiczne-
go – podkreśliła. W zależności od tego, 
jakie prace uda się wykonać w zimo-

wych warunkach, przygotowywane 
będą dalsze zmiany organizacji ruchu. 
Zasadniczo, po zakończeniu głównych 
prac na wschodniej nitce ulicy Puław-
skiej wykonawca przeniesie tam ruch, a 
rozpocznie prace na jezdni prowadzącej 
w kierunku Piaseczna. Jednak rozwa-
żane są różne scenariusze organizacji 
ruchu. Wszak w ramach prac na każdej 
z jezdni mają się pojawić po trzy pasy 
ruchu. Teoretycznie więc, po przeniesie-
niu ruchu na wschodnią stronę drogi do 
dyspozycji będą trzy pasy. Najbardziej 
prawdopodobny jest więc scenariusz, w 
którym jeden z kierunków ruchu będzie 
obsługiwany przez dwa pasy, a drugi 
nadal będzie skazany na jeden. Zwa-
żywszy na to, że docelowo pasy te mają 
mieć po 3,5 m szerokości, a mówimy o 
drodze krajowej, raczej nie ma szans 
na to, żeby „upchnąć” tam po dwa pasy 

w każdym kierunku, nawet na krótki 
czas. Na razie inwestor nie chce mówić 
o tym, jak będzie wyglądać organizacja 
ruchu po przeniesieniu go na zachodnią 
stronę drogi. 

– O nowej organizacji ruchu poin-
formujemy przed jej wprowadzeniem 
– mówi krótko Małgorzata Tarnowska.

W ramach prowadzonej inwesty-
cji każda z nitek jedni zyska trzeci pas 
ruchu na przebudowywanym odcinku. 
Po zachodniej stronie zostanie też wy-
budowany nowy chodnik i ścieżka ro-
werowa. Nowy chodnik pojawi się rów-
nież na fragmencie ulicy po wschodniej 
stronie. Droga zyska odwodnienie, które 
ma zapobiec powstawaniu gigantycz-
nych kałuż pod wiaduktem po każdym 
większym deszczu. Inwestycja będzie 
kosztować 9 mln zł.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO

W Piasecznie doszło do 
kradzieży z włamaniem. 
Łupem złodziei padły 
instrumenty optyczne. Sprawcy 
poszukiwani. 

W nocy z 9 na 10 grudnia w oko-
licach godziny 1.00 doszło do 

kradzieży z włamaniem w salonie op-
tycznym w Piasecznie. Pracownik skle-
pu udostępnił w sieci nagranie, które 
pokazuje trzech zamaskowanych męż-
czyzn wyważających drzwi wejściowe 
do sklepu. 

Złodzieje wbiegli do salonu, zabrali 
ze sobą wyposażenie gabinetu i uciekli 
z miejsca zdarzenia złoto-srebrnym sa-
mochodem marki Peugeot 508.

– Sprawa została zgłoszona na poli-
cję od razu. Złodzieje ukradli najbardziej 
kosztowne rzeczy znajdujące się w salo-
nie – informuje pracownik sklepu.

\\\   Nagranie włamania
Na nagraniach z kamer widać po-

jazd wjeżdżający na parking zaraz obok 

„żyrafy” przy ulicy Wojska Polskiego. 
Samochód stanął przy ulicy w okolicach 
godziny 1.08. Cztery minuty później wi-
dać trzech mężczyzn, którzy wychodzą 
z auta i biegną w kierunku salonu. Jeden 
z nich kilkoma kopnięciami zniszczył 
szybę drzwi wejściowych.

Co ciekawe, parę miesięcy temu 
salon był remontowany i odświeżany 
dla klientów. Firma rozszerzała swój 
asortyment o kolejne marki okula- 
rów.

– Czy policja sprawdziła ekipę re-
montową? Szyba chyba trochę za łatwo 
wyskoczyła z ramy, może wcześniej była 
uszkodzona? I dlaczego złodzieje wie-
dzieli dokąd biec i że drzwi do gabinetu 
nie będą zamknięte na noc na klucz? – 
zastanawia się internauta.

Pracownik sklepu prosi o pomoc w 
odnalezieniu sprawców. Firma oferuje 
dużą nagrodę pieniężną oraz gwarancję 
anonimowości. Kontakt: 536 303 304.                           

Piotr Lis

Przerwy zimowej nie będzie?

Kradzież z włamaniem 
w salonie optycznym

Wschodnia strona jezdni została już wyasfaltowana

Trzej mężczyźni wbiegli do salonu, zabrali najdroższy sprzęt i uciekli z miejsca 
zdarzenia

\\\ TARCZYN

Angelika, Anielka i 
nienarodzony Jaś zginęli 
na przejeździe kolejowym 
w Manach pod Tarczynem. 
Przyjaciele ojca rodziny  
założyli zbiórkę, by pomóc  
mu w wychowaniu  
pozostałej dwójki dzieci. 

O tej strasznej tragedii, która roze-
grała się 13 grudnia na niestrzeżo-

nym przejeździe kolejowym w Manach 
koło Tarczyna pisaliśmy w ubiegłym 
tygodniu. Samochód osobowy marki 
citroen C3 wjechał pod pociąg towaro-
wy na niestrzeżonym przejeździe ko-
lejowym. Na miejscu zginęła 28-letnia 
kobieta w zaawansowanej ciąży. Mimo 
prób reanimacji nie udało się również 
uratować jej dwuletniej córki. Ojciec 
rodziny pracuje w branży filmowej 
jako oświetleniowiec. Przyjaciele po-
stanowili założyć zbiórkę pieniędzy, by 

pomóc mu finansowo. Został bowiem 
sam z dwójką kilkuletnich dzieci.  

– Przed kilkoma dniami naszego 
przyjaciela, kolegę z filmowej rodziny, 
Arkadiusza Kłosa dotknęła niewyobra-
żalna tragedia. W wypadku samocho-
dowym zginęła jego żona z nienarodzo-
nym jeszcze synkiem oraz dwuletnia 
córeczka – napisali. Malutki Jaś miał 
przyjść na świat tuż przed świętami 
Bożego Narodzenia. 

– Mama osierociła dwoje kilkulet-
nich dzieci. Ich wychowanie spocznie 
teraz na barkach pogrążonego w żałobie 
Arka – czytamy w opisie zbiórki. – Po-
móżmy im przetrwać ten koszmarnie 
trudny czas. Nad ich głowami może 
zaświecić maleńki promyczek słońca. 
Dobro wraca!

Rodzinę, którą dotknęła ta tragedia 
można wesprzeć wpłacając pieniądze 
na zbiórkę na portalu zrzutka.pl (Po-
móżmy Arkowi i jego rodzinie - zrzutka.
pl/ahga9g).

Agnieszka Maj

Pomoc dla rodziny 
po tragedii na torach
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Na scenie ze świątecznym repertuarem 
pojawiły się bowiem m.in. lokalne ze-
społy ludowe i uczniowie konstanciń-
skich szkół, kapela Góralska Hora zagra-
ła góralskie kolędy. Obok sceny stanęły 
sanie Mikołaja, w których można było 
sobie zrobić pamiątkowe zdjęcie. Nie 
zabrakło elfów i śnieżynek, animacji dla 
dzieci, a nawet karuzeli. Przez cały dzień 
można było też bezpłatnie skorzystać z 

lodowiska zlokalizowanego obok amfi-
teatru. Po godzinie 14.00 świąteczne i 
noworoczne życzenia złożyli mieszkań-
com burmistrz Kazimierz Jańczuk oraz 
przewodnicząca Rady Miejskiej Agata 
Wilczek. Mieszkańcy mogli też podzielić 
się opłatkiem, wziąć od harcerzy Bet-
lejemskie Światło Pokoju i skosztować 
przygotowanych w ramach Miejskiej 
Wigilii pierogów oraz barszczu. Tra-

dycyjnie długa kolejka do cateringu 
ustawiła się już na długo przed wyda-
waniem dań. W Parku Zdrojowym w 
niedzielę 19 grudnia pojawiła się na-
wet świątecznie ozdobiona śmieciarka. 
Pamiątkowe zdjęcie z pojazdem oraz 
Mikołajem robili sobie mali i duzi goście 
Jarmarku.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Tłumy na Jarmarku Świątecznym  
mimo deszczowej pogody

1. Burmistrz Kazimierz Jańczuk  
życzył mieszkańcom zdrowych  
i spokojnych świąt, spełnienia marzeń 
w Nowym Roku i aby okazał się on 
rokiem wychodzenia z pandemii
2. Góralska kapela, śnieżynki, elfy  
a nawet smoko-renifer  
przemaszerowali między straganami
3., 4. Na straganach można było 
kupić między innymi niepowtarzalne 
bombki i skrzaty
4. Harcerze oferowali możliwość  
podzielenia się Betlejemskim  
Światłem Pokoju

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ LESZNOWOLA

Władze gminy po raz  
kolejny rozmawiały  
z przedstawicielami PKP  
na temat planowanych zmian 
na linii kolejowej przecinającej 
gminę. Z przedstawicielami 
spółki na osobnym spotkaniu 
rozmawiali też reprezentanci 
sołectwa Zgorzała.   

O inicjatywie mieszkańców sołe-
ctwa Zgorzała dotyczącej potrzeby 

wprowadzenia zmian na stacji w Nowej 
Iwicznej i w jej sąsiedztwie pisaliśmy na 
początku grudnia. Poprosili o wyzna-
czenie terminu spotkania, na którym 
poruszone miały być przede wszyst-
kim trzy tematy: przebudowa stacji 
PKP Nowa Iwiczna w taki sposób, aby 
mieszkańcy mieli do niej dostęp od stro-
ny północnej, dotkliwy brak przejścia 
podziemnego pieszo-rowerowego pod 
stacją Nowa Iwiczna oraz rozwiązanie 
problemu dzikiego przejścia pomiędzy 
Mysiadłem/Nową Iwiczną a Zgorzałą. 

Spotkanie odbyło się online w ubie-
gły piątek 17 grudnia. W najbliższym 
czasie sołtys Zgorzały Konrad Tkaczyk 
ma opublikować relację ze spotkania w 
mediach społecznościowych. Na razie 
udało nam się dowiedzieć, że przedsta-
wiciele PKP PLK twierdzili, że dotych-
czas nie otrzymywali skarg i uwag do-
tyczących istniejącej w Nowej Iwicznej 
infrastruktury kolejowej. W związku 
z tym po spotkaniu sołtys złożył do 
gminy wniosek o dostęp do informacji 
publicznej w sprawie udostępnienia ko-
respondencji między gminą a PKP PLK 
od 2019 roku do dnia 17 grudnia br. do-
tyczącej linii kolejowej nr 8, przystanku 
PKP w Nowej Iwicznej oraz przejazdu 
kolejowego na ulicy Krasickiego. 

\\\   Daleka droga do realizacji
Dwa dni przed spotkaniem miesz-

kańców z PKP PLK doszło do rozmów 
między przedstawicielami samorządu i 
kolei. Było to kolejne spotkanie w spra-
wie opracowywanego właśnie Studium 
Wykonalności dla planów rozbudowy 
torów do Piaseczna i Konstancina-Je-
ziorny. Jak wynika z opublikowanych 

informacji, po raz kolejny wydłużony 
został termin zakończenia prac nad stu-
dium – do końca 2022 roku. Dokument 
ten ma dać odpowiedź na pytanie o to, 
czy inwestycja ta i w jakim kształcie jest 
możliwa do realizacji i z jakimi wiąże się 
to kosztami.

Przedstawiony podczas spotkania 
z władzami Lesznowoli harmonogram 
mówi o tym, że w ciągu 6 miesięcy od 
zakończenia Studium Wykonalności 
miałaby zostać podpisana umowa na 
projektowanie, które miałoby się z kolei 
zakończyć w 2025 roku.

– Realizacja przedsięwzięcia, zależ-
na w dużej mierze od pozyskania środ-
ków zewnętrznych, planowana jest na 
lata 2026-2030 – czytamy na stronie 
gminy.

Obecni na spotkaniu projektanci 
Studium Wykonalności przedstawili 
proponowane rozwiązania techniczne 
inwestycji dotyczące Gminy Lesznowo-
la. Obejmują one oczywiście budowę 
dwóch dodatkowych torów na odcinku 
Warszawa Aleje Jerozolimskie – Pia-
seczno, budowę dodatkowego przy-
stanku Piaseczno Północ – Stara Iwiczna 

(w rejonie skrzyżowania linii kolejowej 
z projektowaną drogą 721 BIS), zmianę 
lokalizacji przystanku Nowa Iwiczna, 
który przeniesiony zostanie ok. 200 
m na północ w rejon alei Zgody (wraz 
z budową przejścia podziemnego dla 
potrzeb komunikacji po obu stronach 
torów kolejowych). Przebudowany 
miałby być cały układ drogowy w rejo-
nie przejazdu w ulicę Krasickiego. Do-
datkowo wybudowany miałby zostać 
łącznik linii w kierunku Piaseczna z tą 
prowadzącą do Konstancina-Jeziorny 
wraz z dodatkowym torem prowadzą-
cym z Nowej Iwicznej w kierunku Kon-
stancina, budową wiaduktu na skrzy-
żowaniu tejże linii z ulicą Mleczarską 
i przystanków przy skrzyżowaniu z 
ulicami Mleczarską i Puławską.

\\\   Niektóre rozwiązania  
niezbędne są teraz

Przedstawiciele samorządu pod-
kreślili też konieczność dostosowania 
infrastruktury do potrzeb pieszych i 

rowerzystów oraz osób o ograniczonej 
zdolności poruszania się. Dyskutowa-
no o rozmieszczeniu pochylni, wind i 
parkingów.

– Ponadto, ze względu na odległy 
termin realizacji inwestycji (wg harmo-
nogramu – 2030 rok), Samorząd Gminy 
Lesznowola złożył kolejny już wniosek 
do PKP PLK o konieczności natych-
miastowej realizacji niezbędnych roz-
wiązań, które pozwolą na bezpieczne 
użytkowanie istniejącej infrastruktury, 
to jest budowy tymczasowej kładki dla 
pieszych na skrzyżowaniu ulicy Krasi-
ckiego z torami kolejowymi oraz chod-
nika łączącego aleję Zgody w Zgorzale 
z dostępem do peronów stacji kolejo-
wej Nowa Iwiczna – pisze na stronie 
internetowej gminy wójt Maria Jolanta 
Batycka-Wąsik.

Teraz „piłeczka” jest po stronie 
PKP PLK, które powinno odnieść się do 
wniosków mieszkańców i władz gminy.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Dyskusji o kolei ciąg dalszy

Zdaniem władz gminy i mieszkańców przystanek PKP w Nowej Iwicznej pilnie 
trzeba zmodernizować
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Radni zdecydowali,  
że w przyszłym roku zamiast 
finansować Konstanciński 
Rower Miejski, gmina powinna 
zainwestować w infrastrukturę 
rowerową przy szkołach.    

D ecyzje, które zapadły podczas sesji 
budżetowej 15 grudnia, są efek-

tem toczącej się od dłuższego czasu 
dyskusji na temat potrzeby budowy 
infrastruktury rowerowej w uzdrowi-
sku, a zwłaszcza poprawy bezpieczeń-
stwa uczniów dojeżdżających do szkół 
rowerami. Problemem po raz kolejny 
miały być niewielkie środki budżetowe 
na realizację zadań z tego zakresu. Akty-
wista rowerowy, Michał Wiśniewski, od 
dłuższego czasu zwracał uwagę władz 
gminy, że być może należałoby się za-
stanowić nad przesunięciem na ten cel 

środków wydatkowanych na Konstan-
ciński Rower Miejski.

W związku z toczącą się w mediach 
społecznościowych i na posiedzeniach 
komisji dyskusją na temat niewspół-
miernych do zainteresowania miejski-
mi rowerami wydatków budżetowych 
na to zadanie, radny Bogusław Komo-
sa zwrócił się na początku grudnia do 
Urzędu Gminy z wnioskiem o udostęp-
nienie informacji na temat statystyk 
dotyczących liczby wypożyczeń oraz 
wpływów do budżetu z tego tytułu. Z 
otrzymanych dokumentów wynika, że 
dochód ten wynosił od 5 do blisko 7 tys. 
zł. rocznie w latach 2019-2021, podczas 
gdy wydatki około 300-350 tys. zł. Przy 
czym w 2019 roku rowery wypożyczo-
no 7355 razy, a w 2021 roku zaledwie 
1629 razy (skrócono okres funkcjono-
wania do 5 z 9 miesięcy w roku). W ob-
liczu tych danych oraz wyników ankiety 
przeprowadzonej wśród mieszkańców 

na Facebooku, podczas sesji budżetowej 
radny Komosa złożył wniosek o zdjęcie 
zaplanowanych na Konstanciński Ro-
wer Miejski środków w wysokości 300 
tys. zł. i przeznaczenie ich na budowę 
ścieżek rowerowych przy szkołach. 

– Środki na budowę i oznakowanie 
ścieżek rowerowych pojawiły się w bu-
dżecie w kwocie 400 tys. zł – zauważył 
burmistrz Kazimierz Jańczuk. – Podkre-
ślam, że gmina nie ma żadnej dokumen-
tacji na budowę i oznakowanie ścieżek 
rowerowych. Gmina ma opracowaną 
strategię przebiegu ścieżek i ich połą-
czenia ze ścieżkami w innych gminach. 
Drugi dokument mówi o ich standar-
dzie, ale nie mamy żadnego projektu 
budowlanego – zaznaczył. – Czy 700 tys. 
zł jest kwotą, która nie jest za duża na 
rozpoczęcie procedury projektowania 
ścieżek rowerowych przy szkołach? Mo-

im zdaniem jest dalece przeszacowana 
– przekonywał burmistrz.

Warto zauważyć, że w pierwotnym 
projekcie budżetu na rok 2022 bur-
mistrz Kazimierz Jańczuk zapropono-
wał jedynie 80 tys. zł na budowę ścież-
ki rowerowej wzdłuż ulicy Bielawskiej 

oraz 300 tys. zł. na KRM. A wniosek o 
przeznaczenie na ten cel 400 tys. zł zło-
żył podczas posiedzenia Komisji Ładu 
Przestrzennego i Spraw Komunalnych 
radny Piotr Wasilewski. Wówczas bur-

mistrz twierdził, że kwota ta prawdo-
podobnie będzie niewystarczająca i 
już wtedy Wiśniewski zaproponował 
przeznaczenie dodatkowych środków 
na infrastrukturę zamiast na cieszący 
się coraz mniejszą popularnością KRM 
i przeprowadzenie ankiety na ten te-
mat wśród mieszkańców. Ten ostatni 
pomysł nie znalazł uznania radnych, ale 
ankieta pojawiła się w mediach społecz-
nościowych i znakomita większość in-
ternautów poparła pomysł zainwesto-
wania w pierwszej kolejności w infra-
strukturę. Prawdopodobnie również to 
wpłynęło na decyzję radnych. Wniosek 
Bogusława Komosy o zdjęcie środków 
z KRM i przeznaczenie ich na budowę 
infrastruktury rowerowej przy szkołach 
został bowiem przyjęty większością 10 
głosów, przy 7 głosach przeciwnych i 
2 wstrzymujących się. Tym samym z 
planu budżetu środki na uruchomienie 
KRM w kolejnym sezonie zniknęły. 

Wniosek poparł również radny 
Krzysztof Bajkowski, jeden z pomysło-
dawców utworzenia KRM. 

– KRM stracił na popularności, ma-
my pierwszą strefę biletową, hulajnogi. 
Powinniśmy skupić się na budowie ście-
żek rowerowych – wyjaśnia. – Jedyne, co 
by się może przydało, to mała stacjonar-
na wypożyczalnia w otoczeniu Parku 
Zdrojowego jako narzędzie do turystyki. 
Ale to sprawa przyszłości. Może jakaś 
inicjatywa prywatna przy życzliwości 
gminy? – zastanawia się radny.

Agnieszka Maj

Koniec miejskich rowerów w Konstancinie

Radni zdecydowali, że zamiast wydać pieniądze na wypożyczalnię rowerów 
miejskich, należy zainwestować w infrastrukturę rowerową przy szkołach

Konstanciński Rower Miejski działał od 2014 roku
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Z planu budżetu  
środki na uruchomienie 

KRM w kolejnym  
sezonie zniknęły



6 NR 366 (9) 22 GRUDNIA 2021 SPOŁECZEŃSTWO

\\\ PIASECZNO

Jak co roku, w grudniu wraca 
temat hucznego świętowania 
Sylwestra. Pomysłodawcy 
akcji „Podaruj ciszę” pokazują 
dramaty ludzi i zwierząt, 
jakie pociąga za sobą  
odpalanie fajerwerków  
i podpowiadają czym można 
zastąpić widowiskowy, ale 
bardzo głośny i trujący sposób 
powitania Nowego Roku.  

W ybuchające feerią barw fajer-
werki wydają się nam nieod-

zownym elementem sylwestrowej 
zabawy. Jedni powiedzą, że to tradycja 
(a ta wiadomo – rzecz święta), inni, że 
bez tego nie ma dobrej zabawy (a wia-
domo – jaki Sylwester, taki cały rok). 
Większość z nas lubi oglądać fajerwer-
ki, choć już znacznie mniej z nas lubi 
towarzyszący im huk wystrzałów czy 
nieprzyjemny zapach, zwłaszcza gdy 
stoimy blisko miejsca odpalania. Jednak 
dla pewnej grupy osób huk wystrzałów 
i nagły rozbłysk światła to nie jest tylko 
kwestia dyskomfortu, ale prawdziwego 
cierpienia. Mowa przede wszystkim o 
osobach z zaburzeniami ze spektrum 
autyzmu. Dla takich dzieci czy osób 
dorosłych, sylwestrowa noc, nawet za 
szczelnie zamkniętymi i zasłoniętymi 
oknami, to ogromny stres i fizyczne 

cierpienie. Takie osoby, jak i ich opie-
kunowie, będą odczuwać skutki jeszcze 
długo po zakończeniu sylwestrowych 
imprez. Huk połączony z rozbłyskiem 
może również wywołać atak padaczki 
u chorujących na nią osób.

\\\   Pilnujmy zwierząt  
domowych

Fajerwerki powodują ogromne cier-
pienie, a często również śmierć wielu 
zwierząt, zarówno domowych, jak i 
dziko żyjących. Sylwestrowa noc dla 
właścicieli większości psów i kotów to 
czas uspokajania przerażonych pupili. 
Zwierzęta te, ze względu na znacznie 
czulszy od ludzkiego wzrok i słuch, 

odbierają fajerwerki ze zwiększoną in-
tensywnością. Dlatego warto zadbać o 
to, by zwierzak przestraszony hukiem 
wystrzałów, a te niestety zdarzają się już 
kilka dni przed Sylwestrem, nie uciekł. 
Starajmy się nie spuszczać ze smyczy 
naszych pupili podczas okołosylwestro-
wych spacerów, zadbajmy o ewentualne 
podanie im środków uspokajających po 
konsultacji z weterynarzem. Koty wy-
chodzące najbezpieczniej byłoby na ten 
okres zatrzymać w domu. Wprawdzie 

dla naszych zwierzaków takie ograni-
czenia to znaczny dyskomfort, ale ich 
bezpieczeństwo jest najważniejsze. 
Przestraszone nagłym wystrzałem 
zwierzę może uciec i się zgubić, a nawet 
wpaść pod samochód. 

\\\   Dzikie zwierzęta  
szczególnie zagrożone

Pod kołami pojazdów w sylwestro-
wą noc ginie sporo zwierząt, głównie 
dzikich, ogłuszonych hukiem, przera-
żonych „polowaniem” (wszak z tym 
instynktownie wiążą huk wystrzałów) 
i biegnących na oślep, jak najdalej od 
miejsca zagrożenia. Zwierzęta giną jed-
nak również w wyniku… ataku serca. 
Dotyczy to między innymi ptaków. Grozi 
im również śmierć z wycieńczenia. Zi-
mą, kiedy dostęp do pokarmu jest ogra-
niczony, oszczędnie gospodarują ener-
gią, której nadprogramową ilość muszą 
zużyć na ucieczkę, a potem ewentualne 
poszukiwanie schronienia i pożywienia 
w nowym miejscu. Część z nich padnie 
ofiarą drapieżników, dla których zdez-
orientowane i osłabione zwierzę jest 
łatwym celem. 

Chwila przyjemności z oglądania 
rozbłyskujących na niebie świateł dla 
wielu istot oznacza cierpienie. Do te-
go dochodzi kwestia zanieczyszczenia 
powietrza. Fajerwerki wytwarzają bo-
wiem dym i pył, który zawiera różne 
metale ciężkie, związki siarki i węgla 
oraz inne szkodliwe chemikalia. Nie 

wspominając już o licznych każdego 
roku przypadkach uszkodzenia różnych 
części ciała przez osoby odpalające ma-
teriały pirotechniczne albo znajdują-
cych się w zasięgu oddziaływania rac 
czy fajerwerków. 

\\\   „Podaruj ciszę”
Czy można się dobrze bawić bez fa-

jerwerków? Powoli rośnie świadomość 
negatywnych skutków związanych z 
tym elementem sylwestrowej zabawy, 
ale również weselnych czy urodzino-
wych imprez, a nawet dużych even-
tów. Zwłaszcza, że dziś istnieje wiele 
innych możliwości, które pozbawione 
są negatywnych skutków ubocznych, 
z jakimi mamy do czynienia podczas 
odpalania fajerwerków. Do dyspozycji 
są różnego rodzaju i wielkości sztuczne 
ognie (fontanny, karuzele itd.), pokazy 

ognia czy animacje laserowe. Propozy-
cje innych niż pokazy pirotechniczne 
atrakcji można znaleźć na stronie: www.
podarujcisze.pl. Jej twórcy piszą rów-
nież o negatywnych skutkach używa-
nia fajerwerków, a także o regulacjach 
prawnych dotyczących ich odpalania 
czy sprzedaży. Pamiętajmy, że zgodnie 
z prawem fajerwerki można odpalać 
tylko 31 grudnia i 1 stycznia. W innych 
wypadkach trzeba otrzymać specjalne 
zezwolenie od władz gminy. 

Warto przyłączyć się do akcji „Po-
daruj ciszę” i zrezygnować z wydawania 
pieniędzy na coś, co nas ucieszy zale-
dwie przez chwilę, a dla wielu osób i 
zwierząt wokół nas będzie oznaczało 
wielogodzinne cierpienie, a w ekstre-
malnym przypadku nawet śmierć.

Agnieszka Maj

Dobra zabawa jednych, cierpienie innych

Dla nas widowiskowy pokaz – dla zwierząt przerażające zjawisko
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Czy można się dobrze 
bawić bez fajerwerków?
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W komorze ciśnieniowej Normo Life  
w której panuje 1500hPa znajduje się spe-
cjalna mieszanka powietrza, w której jest 
nawet do 40 proc. tlenu, a więc niemal 
dwukrotnie więcej niż w warunkach natu-
ralnych. Wchłanianie tlenu umożliwia bez-
pieczna zawartość dwutlenku węgla (do 
1,9 proc.). Z kolei duże stężenie wodoru, 
którego cząsteczki są silnym antyoksydan-
tem, przeciwdziała starzeniu się komórek. 
Poprzez dotlenianie organizmu można 
osiągnąć niesamowite efekty lecznicze 
i regeneracyjne. Jedna sesja w komorze 
normobarycznej Normo Life trwa dwie 
godziny. Terapia jest całkowicie bezpiecz-
na, nieinwazyjna i można korzystać z niej 
praktycznie bez ograniczeń. Po przejściu 
przez śluzę, w której wyrównuje się ciśnie-
nie, wchodzi się do pomieszczenia bardzo 
przypominającego... wnętrze samolotu  
i zajmuje miejsce w jednym z 19 foteli 

w klasie standard lub VIP. Podczas sesji 
można czytać lub słuchać relaksacyjnej 
muzyki. Normo Life jest pierwszą w Polsce 
komorą normobaryczną, która posiada 
urządzenie do dekontaminacji powietrza- 
usuwa i zabija wszystkie drobnoustroje 
dzięki czemu jesteś bezpieczny i nie zara-
zisz się bakteriami czy wirusami.

Szerokie zastosowania
Badania dowodzą, że regularne dotle-

nianie organizmu daje naprawdę wiele ko-
rzyści, opóźnia proces starzenia oraz nam-
naża komórki macierzyste. Komora Normo 
Life redukuje cellulit, stymuluje produkcję 
kolagenu i wspomaga przemianę materii. 
Przyspiesza odnowę uszkodzonych ko-
mórek po przebytych operacjach, urazach 
i zabiegach chirurgicznych. Przez spor-
towców uznawany jest za legalny doping, 
który poprawia wydolność organizmu  

i przyspiesza regenerację po intensyw-
nym wysiłku. Dzięki natlenieniu komórek 
stymulowany jest układ immunologiczny 
u dzieci i dorosłych , organizm ma więcej 
siły do zwalczania zakażeń i jest w stanie 
skuteczniej przeciwstawić się wszelkim wi-
rusom i bakteriom. Następuje regeneracja 
komórek nerwowych mózgu, pobudza je 
do pracy tym samym zmniejsza objawy 
autyzmu, stanów depresyjnych i demencji. 
Błyskawiczna naprawa zniszczone komór-
ki po chemioterapii oraz skutecznie wspo-
maga leczenie chorób skóry takich jak eg-
zema, AZS czy łuszczyca. U osób starszych 
osłabia objawy po udarze, wzmacnia kości 
i dobrze wpływa na potencję.

Z komory Normo Life z powodzeniem 
mogą korzystać osoby w różnym wieku, 
włącznie z dziećmi i seniorami. 

Więcej informacji: www.normolife.com

Wzmocnij odporność naturalnie dzięki dotlenieniu 
organizmu w komorze normobarycznej
Regularne korzystanie z komory normobarycznej Normo Life w Konstancinie-Jeziornej  
wspomaga leczenie wielu schorzeń, namnaża komórki macierzyste a także wzmacnia odporność, 
przyspiesza odnowę po przebytych kontuzjach i opóźnia proces starzenia. Sesje tlenowe  
w komorze normobarycznej pozwalają odblokować procesy zdrowienia swojego organizmu.

   podnosi odporność organizmu
 wzmacnia kości
  wspomaga szybką regenerację 
organizmu po przebytych  
chorobach i COVID-19

  poprawia kondycję fizyczną  
i psychiczną 
   spowalnia proces starzenia się  
organizmu
 zmniejsza stany zapalne

KOMORA NORMOBARYCZNA

ul. Wilanowska 50, Konstancin-Jeziorna
tel. 721 887 887, www.normolife.com

PROMOCJA
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\\\ URSYNÓW

Ursynowski odcinek 
Południowej Obwodnicy 
Warszawy został w końcu 
otwarty dla ruchu. W tunelu 
na trasie S2 obowiązuje 
ograniczenie prędkości  
do 80 km/h. Jego 
przestrzegania pilnuje 
odcinkowy pomiar prędkości.  

T unel, a wraz z nim cały liczący 
4,6 km odcinek trasy S2, został 

uroczyście otwarty w poniedziałek 20 
grudnia w południe. Na to wydarzenie 
kierowcy czekali od kilkunastu miesię-
cy, o tyle bowiem opóźniło się oddanie 
obiektu do użytku. Od wiosny General-
na Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
powtarzała, że droga zostanie otwarta 
dla ruchu jesienią br. Kolejne proble-
my z odbiorem, zwłaszcza tunelu, stały 
się przedmiotem złośliwych uwag, że 
pewnie chodzi o kalendarzową jesień, 
która kończy się 21 grudnia. I rzeczy-
wiście – ostatni odcinek tego „serialu” o 

najdłuższym tunelu w Polsce miał miej-
sce tuż przed tą datą. Strażacy w końcu 
wystawili pozytywną ocenę, jeśli chodzi 
o systemy bezpieczeństwa, WINB wy-
dał decyzję o pozwoleniu na użytko-
wanie ursynowskiego odcinka trasy S2 
w piątek 17 grudnia, a w poniedziałek 
rano dokumenty podpisał Wojewoda 
Mazowiecki i przed południem premier 
Mateusz Morawiecki uroczyście otwo-
rzył ostatni odcinek POW.

\\\   Odcinkowy pomiar  
prędkości

Liczący 2335 m tunel pod Ursyno-
wem jest najdłuższym tego typu obiek-
tem w Polsce. Ze względów bezpieczeń-
stwa obowiązuje w nim ograniczenie 
prędkości do 80 km/h. Oczywiście ist-
niały obawy, że wielu kierowców ogra-
niczenie to mogłoby ignorować. Wobec 
tego GDDKiA zabiegała o zainstalowa-
nie tam odcinkowego pomiaru pręd-
kości. Wydłużenie czasu na oddanie do 
użytku tunelu i całego odcinka POW 
między węzłami Puławska i Przyczół-
kowa sprawiło, że ostatecznie Główny 
Inspektorat Transportu Drogowego 

zdążył zainstalować system 12 kamer 
na jezdniach w obu kierunkach. Auto-
matyczną kontrolą prędkości objęto 
odcinek 2,5 km drogi. System wylicza 
średnią prędkość pojazdu na podstawie 
czasu przejazdu pomiędzy początkiem 
i końcem monitorowanego odcinka. 
Kontrola prędkości będzie działała już 
od momentu dopuszczenia ruchu sa-
mochodowego.

Ursynowski odcinek uzupełnił 
oddany do użytku przed rokiem frag-
ment trasy S2, od węzła Przyczółkowa 
do węzła Lubelska. Przez ten rok kie-
rowcy dojeżdżający do i z Warszawy 
ulicą Przyczółkową musieli się borykać 
z ogromnymi korkami. W tym miej-
scu bowiem samochody wjeżdżały i 
zjeżdżały z nowego mostu. Nie lepiej 
sytuacja wyglądała przy węźle Puław-

ska. Zamknięta całkowicie dla ruchu 
w październiku 2020 roku zawrotka 
sprowadziła cały ruch z obwodnicy 
na rondo pod wiaduktem, czego efek-
tem były zarówno korki przy zjeździe 
z „ekspresówki”, jak i na ulicy Puław-
skiej. Po oddaniu do użytku brakującego 
fragmentu obwodnicy sytuacja na obu 
drogach prowadzących z naszego po-
wiatu do Warszawy powinna ulec zna-
czącej poprawie, choć ostateczny efekt 
będzie widoczny i odczuwalny dopiero 

w momencie oddania do użytku nowo 
budowanego fragmentu trasy S7, która 
powinna być przejezdna już za rok.

Budowa 4,6 km trasy S2, od węzła 
Puławska do węzła Przyczółkowa, kosz-
towała blisko miliard złotych. Łącznie 
budowa 18,6 km POW od Puławskiej 
niemal do Traktu Lubelskiego, wraz z 
budową tunelu pod Ursynowem i nowe-
go mostu, kosztowała 2 mld zł.

Agnieszka Maj

Odcinkowy pomiar prędkości w tunelu

W tunelu obowiązuje odcinkowy pomiar prędkości
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Tunel pod Ursynowem 
jest najdłuższym tego 

typu obiektem w Polsce
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\\\ POWIAT

Piaseczyński Alarm dla Klimatu 
po raz trzeci organizuje  
w tym roku akcję 
„adoptowania” choinek  
w doniczkach. Trafią one 
między innymi do Domów 
Dzieci w Pęcherach.  
Co jeszcze można zrobić  
z drzewkiem po świętach? 

T rudno wyobrazić sobie święta bez 
choinki. Wiele osób wybiera żywe 

drzewko ze względu na jego wygląd 
czy choćby zapach. Często dokonując 
wyboru bierzemy pod uwagę również 
względy ekologiczne – nie chcemy 
plastikowego drzewka. Fakt, że takie 
drzewko może nam służyć przez wiele 
lat i tak nie sprawia, że będzie bardziej 
ekologicznym wyborem niż choinka ży-
wa. Te bowiem sadzi się na specjalnych 
plantacjach, gdzie nie bardzo można po-
sadzić inne drzewa. A już na pewno nie 
takie, które urosną na wysokość kilku 
czy kilkunastu metrów, np. pod linia-
mi wysokiego napięcia. Można jednak 
sprawić, że życie naszego świątecznego 
drzewka będzie długie, a przy odrobinie 

szczęścia zamieni się w naprawdę do-
rodny okaz zdobiący ogród. 

\\\   Choinka odpowiednio  
przygotowana…

O powodzenie akcji warto zadbać 
już na etapie wyboru choinki. Jeśli chce-
my po świętach posadzić naszą choinkę 
sami lub przekazać ją organizacji eko-
logicznej, która się tym zajmuje, warto 
kupić choinkę ze sprawdzonej szkółki 
lub punktu sprzedaży. Najlepiej, gdyby 
drzewko było uprawiane w doniczce 
od początku lub zostało w niej posado-
wione z odpowiednią bryłą korzenio-
wą. Jak rozpoznać czy choinka nie jest 
oszukana?

– W donicy powinniście widzieć so-
lidnie ubitą czarną ziemię, a nie piach, 
czy niedbale wrzuconą ziemię, a po 
drugie, to korzenie muszą się gdzieś 
zmieścić, więc wielkość doniczki nie po-
winna być mniejsza niż połowa średni-
cy korony drzewka w jego najszerszym 
punkcie – podpowiada Alarm dla Kli-
matu Piaseczno. Ważny jest też gatunek 
drzewa, najlepiej przyjmują się świerki 
– pospolity i kłujący. 

– Dużo gorzej jest z jodłami, bo te, 
w odróżnieniu od świerków, mają pa-
lowy system korzeniowy, więc przyjmą 
się tylko te, które były uprawiane od 
początku w pojemniku – podkreślają 
aktywiści. 

\\\   …i przechowywana
Kolejny ważny krok, to sposób po-

stępowania z kupionym drzewkiem. 
Pamiętajmy, że wniesienie nagle do cie-
płego domu drzewa, które stało dotąd 

w temperaturze o co najmniej kilkana-
ście stopni niższej, być może nawet na 
mrozie, to kiepski pomysł. Żywe choinki, 
jeśli mają ładnie wyglądać przez dłuższy 
czas, a tym bardziej przetrwać dłużej niż 
kilka tygodni w naszym domu, powinny 
stopniowo przyzwyczajać się do zmiany 
temperatury. W miarę możliwości po-
stawmy je najpierw na trochę w garażu 
czy piwnicy, a dopiero w drugim kroku 
ustawmy w domu. Na pewno z dala od 
kaloryfera czy kominka i ogólnie raczej 
nie przegrzewajmy pomieszczenia, w 
którym stoi drzewko. Należy też zadbać 
o odpowiednie nawilżanie ziemi, nie 
wolno przycinać czubka aby zwiększyć 
szanse na przeżycie drzewa – wystawić 
je na zewnątrz domu po około dwóch 
tygodniach. Doniczka z choinką nie 
powinna stać w miejscu, gdzie będzie 

narażona na silny wiatr. Jeśli planujemy 
zasadzić ją we własnym ogrodzie – mo-
żemy to zrobić, gdy ziemia będzie na tyle 
miękka, by móc wykopać odpowiedni 
dół. Pamiętajmy też o wybraniu takiego 
miejsca, w którym (jeśli drzewko „się 
przyjmie”) będzie mogło bez problemu 

rosnąć, nie konkurując o przestrzeń z 
innymi drzewami, ogrodzeniem czy 
ścianą domu.

\\\   Drzewka ucieszą dzieci
Jeśli nie mamy miejsca, w którym 

sami możemy posadzić choinkę, mo-
żemy ją przekazać np. Alarmowi dla 
Klimatu Piaseczno. W tym roku akty-
wiści po raz trzeci organizują akcję „ad-
opcji choinek”. Do 15 stycznia będzie 
można dostarczyć drzewko do jednego 
ze wskazanych miejsc. Przyjmowane 
są choinki z terenu gminy Piaseczno i 
okolic. W sprawie wskazania miejsca 
dostawy choinki można się kontakto-
wać wysyłając wiadomość na profilu 
na FB Alarmu dla Klimatu lub mailowo: 
alarmdlaklimatu.piaseczno@gmail.
com.

– Tak jak w zeszłym roku, jednym z 
miejsc, gdzie będziemy sadzić choinki 
będzie placówka Domy Dzieci w Pęche-
rach. Zatem każdy z nas może stać się w 
tej akcji również św. Mikołajem i poda-
rować dzieciom swoją choinkę – mówi 

Anna Kolińska z Alarmu dla Klimatu 
Piaseczno.

Drzewka są personalizowane – or-
ganizatorzy akcji proszą o przypięcie do 
każdego z nich plakietki z imieniem, by 
móc potem śledzić losy swojej choinki.

Biopaliwo z choinek
A co można zrobić z ciętym drzew-

kiem lub takim, które ewidentnie nie 
ma szans przyjąc się po zasadzeniu? 
Iglaki te mogą zostać wykorzystane 
jako biopaliwo. Tak robi na przykład 
Warszawa. Odebrane od mieszkańców 
drzewa trafiają do specjalnej instalacji, 
która wykorzystuje je jako biomasę, któ-
ra następnie trafia do elektrociepłowni 
jako zielone paliwo. Na pewno należy 
sprawdzić, jakie zasady obowiązują w 
naszej gminie jeśli chodzi o odbiór cho-
inek. Zazwyczaj należy je postawić obok 
altany śmietnikowej w określonym ter-
minie – w zależności od gminy jeden lub 
dwa terminy w okresie styczeń-luty dla 
każdego sektora. 

Agnieszka Maj

Choinka dla dzieci lub na biopaliwo

Jeśli chcemy zwiększyć szanse na zasadzenie naszej choinki, starannie  
wybierzmy drzewko w doniczce

Można  sprawić, że życie 
naszego świątecznego 
drzewka będzie długie
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\\\ JÓZESOSŁAW

Z Katarzyną Krzyszkowską-Sut, 
która zwyciężyła  
w listopadowych wyborach  
na stanowisko sołtysa  
w Józefosławiu rozmawia 
Janusz Wierzchosławski.

\\\   Gratulujemy wygranej. Co spo-
wodowało, że zdecydowała się Pani 
kandydować na stanowisko sołtysa? 
Katarzyna Krzyszkowska-Sut: Dlaczego 
kandydowałam na sołtyskę? Bo marzy 
mi się smart village – nowoczesny Józe-
fosław, a w nim społeczność, która na 
swoim terenie współpracuje, wspólnie 
decyduje o swoim rozwoju i angażuje się 
w życie społeczne nie tylko w sytuacji, 
kiedy pojawia się problem, ale wcześ-
niej stara się potencjalnym problemom 
przeciwdziałać. Sołtys i Rada Sołecka 
mogą stanowić dodatkową platformę 
do komunikacji i aktywizacji naszych 

mieszkańców. Powinni wspólnie z Gmi-
ną Piaseczno, w ramach dobrej współ-
pracy działać na rzecz naszej miejsco-
wości i wspierać swoimi działaniami 
radnych z Józefosławia.
\\\   Czego najbardziej potrzebuje Jó-
zefosław?
Od 2014 roku Józefosław zmienił się nie 
do poznania. Przybyło wyremontowa-
nych ulic, chodników, szczególnie w ob-
rębie szkoły, dlatego zarówno jako rad-
na, ale również jako aktywna sołtyska 
dostrzegam deficyt miejsc i przestrzeni 
wspólnych do zabawy dla dzieci i mło-
dzieży. I nad tym trzeba popracować. 
Dość mocno działam również w obrębie 
kultury, bo w ten sposób również mo-
żemy zagospodarować czas dzieciom i 
młodzieży.

Drogi są w miarę OK, jestem „zaspo-
kojona” w tym zakresie. Największy na-
cisk musimy jeszcze położyć na remont 
ulicy Działkowej, w kontekście licznych 
nowo powstających osiedli. Musimy 

kontynuować zakup działek i stworze-
nie koncepcji budowy skateparku na 
rogu ulic Cyraneczki i Kombatantów. 
Bardzo ważny temat to budowa nowej 
szkoły i przedszkola. Jej lokalizacja w 
Julianowie wynika z demografii, gdyż w 
tej części gminy w ostatnich latach przy-
było najwięcej mieszkańców i obecna 
szkoła w Józefosławiu, w perspektywie 
kilku lat, nie będzie w stanie zapewnić 
miejsca tylu uczniom. Już teraz jest prze-

pełniona, a w szkole uczy się prawie 
2000 uczniów. Działki pod teren szko-
ły są wykupione, trwa projektowanie. 
Ukończenie jej zapewni zwiększenie 

ilości pomieszczeń klasowych i zdecy-
dowanie poprawi ich kameralność, co z 
pewnością wpłynie na komfort nauki i 
psychikę dzieci. 
\\\   Jak będzie wyglądał początek ka-
dencji sołtysa i rady? Jakie tematy 
zgłaszają mieszkańcy?
Pomimo coraz większych ograniczeń 
pandemicznych spotkania rady sołe-
ckiej zaplanowane są na każdą pierwszą 
środę miesiąca. W tych posiedzeniach 
uczestniczyć mogą mieszkańcy. Pierw-
sze spotkanie nowej rady sołeckiej w 
Domu Kultury już za nami.

Wśród tematów będących w za-
interesowaniu mieszkańców są m.in: 
zagospodarowanie terenu przy ulicy 
Wenus. To teren firmy prywatnej, która 
zgodnie z ustaleniami z wydziałem geo-
dezji ma utworzyć tam zbiornik reten-
cyjny. Obszar ten przeznaczony ma być 
na tereny zielone publiczne, zgodnie z 
nowym MPZP. Po wykonaniu tych prac 
gmina odkupi ten teren i zaadaptuje go 
do warunków ogólnie dostępnego tere-
nu zielonego. Będzie szansa na kolejny 
obszar „zielonych płuc” dla Józefosła-
wia. Ponadto, dodatkowym obszarem 
rekreacji mógłby być teren boiska Tech-
nicoloru. Gmina jest zainteresowana po-
zyskaniem tego terenu. 
\\\   Jakie miejsca w Józefosławiu lubi 
Pani najbardziej, gdzie spędza czas 

wolny, jaki powinien być Józefosław 
Pani marzeń?
Lubię spacerować po Józefosławiu. 
Jak już wyruszam, to idę przez park, 
ulicą Ogrodową do ulicy Cyraneczki, 
a potem do ulicy Julianowskiej, ulicy 
Wenus, ulicy Jutrzenki – bardzo róż-
nie. Po drodze zatrzymuję się często w 
Ogrodzie Społecznym, przy siedzibie  
Stowarzyszenia Pomysł na Józefosław, 
w którym działam i często przy Klubie 
Kultury. Józefosław moich marzeń to 
miejsce, które wyróżnia się wieloma no-
watorskimi pomysłami społecznymi, 
otwarte na połączenia z innymi ludźmi i 
inicjatywami. Społeczne zaangażowanie 
mieszkańców jest bowiem kluczowym 
elementem koncepcji inteligentnej wsi.
\\\   Ciekawostki na początku Pani ka-
dencji?
Oprócz prac związanych z przejęciem 
obowiązków, zaistniała dość ciekawa i 
miła sytuacja, a mianowicie po zamon-
towaniu tabliczki Sołtys na bramie wjaz-
dowej na teren wspólnoty mieszkańcy 
byli pozytywnie zaskoczeni i bardzo 
przychylni. 

Na zakończenie wszystkim miesz-
kańcom chciałabym złożyć życzenia 
radosnych, spokojnych świąt w gronie 
rodziny i przyjaciół, zdrowia, cierpliwo-
ści i miłości w czas Bożego Narodzenia.
\\\   Bardzo dziękuję za rozmowę.

Marzy mi się smart village 
– nowoczesny Józefosław

Katarzyna Krzyszkowska-SutBardzo ważny temat  
to budowa nowej szkoły  

i przedszkola
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\\\ LESZNOWOLA

Gmina utwardziła ulicę 
Biedronki w Lesznowoli. 
Mieszkańcy skarżą się 
jednak, że inwestycja ta nie 
wystarczy na długo, bo nowy 
asfalt rozjeżdżają ciężarówki 
dojeżdżające na budowę  
osiedla realizowanego  
w sąsiedniej gminie Raszyn. 

O poprawę jakości fatalnej na-
wierzchni drogi mieszkańcy ulicy 

Biedronki dopominali się bezskutecz-
nie od wielu lat. Jeszcze całkiem nie-
dawno władze gminy tłumaczyły, że z 
utwardzaniem drogi trzeba poczekać, 
ponieważ przy sąsiadujących z nią dro-
gach, prowadzone są kolejne inwestycje 
budowlane, a dojazd ciężkiego sprzętu 
na budowę wiąże się z niszczeniem na-
wierzchni. 

Jednak wiosną br. zapadła decyzja o 
przeznaczeniu w budżecie gminy Lesz-
nowola kwoty pół miliona złotych na 
sfinansowanie utwardzenia liczącego 
blisko 800 metrów odcinka ulicy Bie-

dronki. Na przełomie listopada i grudnia 
wykonawca wylał asfaltową nakładkę i 
wykonał na drodze progi zwalniające. 
Radość mieszkańców z poruszania się 
po drodze o zupełnie nowej jakości nie 
trwała jednak długo. Już kilka dni po 
zakończeniu prac pojawiły się pierwsze 
skargi na… poruszanie się po drodze 
ciężarówek dojeżdżających na sąsiednie 
budowy.

– Nowo wykonany asfalt na uli-
cy Biedronki nie wytrzyma, jak będą 
nią jeździć 40-tonowe tiry do budowy 
osiedla po stronie raszyńskiej – zwró-
cił uwagę pan Andrzej. Skarżył się, że 
kierowcy ignorują zakazy i apelował w 

mediach społecznościowych do gminy  
o rozwiązanie tego problemu. Gmina 
może na takiej drodze ustawić znak 
ograniczający poruszanie się ciężaró-
wek, ale już egzekwowanie jego prze-
strzegania jest w gestii policji. Mieszka-
niec ulicy Biedronki twierdzi, że policja 
ze względu na niewielką obsadę komi-
sariatu w Lesznowoli, nie jest w stanie 
przyjechać od razu na wezwanie, a po 
godzinie czy dwóch po ciężarówkach 
nie ma już śladu. 

– 27 lat czekaliśmy na asfalt, a teraz 
deweloper z sąsiedniej gminy chce go 
rozjechać – żali się pan Andrzej. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

„Niszczą nam asfalt”

Pojazdy dojeżdżające na budowę przy ulicy Piaseczyńskiej nie tylko brudzą,  
ale i mogą uszkodzić nakładkę asfaltową na ulicy Biedronki

17 grudnia na terenie targowiska miejskiego, uczniowie Szkoły Podstawowej nr 
2 im. Ewy Krauze w towarzystwie rodziców prowadzili akcję promocyjną dotyczą-
cą proekologicznych zmian w zakresie 
ochrony środowiska i przeciwdziałania 
zmianom klimatu. Przez megafon na-
głaśniali konieczność działań proklima-
tycznych, zmierzających do poprawy 
jakości środowiska. Rozdawali również 
kupującym ekologiczne i biodegrado-
walne torby i worki na zakupy. 

Uczniowie i rodzice 
dla klimatu
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Wsparcie obejmuje inicjatywy służące popra-
wie dostępu do usług publicznych świadczonych 
elektronicznie oraz zasobów kultury poprzez in-
formatyzację administracji publicznej na terenie 
Warszawskiego Obszaru Funkcjonalnego. W ra-
mach projektu rozpoczęły się działania polegające 
na zwiększeniu liczby oraz podniesieniu jakości 
usług publicznych świadczonych elektronicznie 
przez Gminę Piaseczno. 

– Obecnie jesteśmy na półmetku działań pro-
jektowych. Dotychczas udało się zrealizować już 
część zadań objętych dofinansowaniem, takich 
jak wdrożenie i uruchomienie Systemu Dyspozy-
torskiego, elektroniczny system rozliczania obia-
dów w stołówkach szkolnych i przedszkolnych, 

czy zakup książkomatu, który stanął w budynku 
dworca PKP. Działania te, w niektórych obsza-
rach całkowicie zmieniły i usprawniły codzienne 
czynności, które teraz mieszkańcy mogą wykony- 
wać łatwiej, wygodniej a przede wszystkim 
szybciej – mówi Burmistrz Miasta i Gminy Daniel  
Putkiewicz. 

Realizacja projektu wkracza w decydującą fa-
zę. W ostatnich tygodniach został uruchomiony 
system dynamicznej informacji pasażerskiej. Jego 
elementem są elektroniczne tablice, które stanę-
ły m.in. na przystankach Kusocińskiego 02 oraz 
Szkolna 01. Niebawem w centrum miasta zoba-
czymy nowe wiaty przystankowe wyposażone  
w 55-calowe monitory, na których m.in. zoba-
czymy dane o godzinach odjazdu autobusów, 
ale również inne ważne informacje, które Urząd 
będzie chciał przekazać mieszkańcom. Uzupełnie-
niem systemu jest również tablica informacyjna, 
która stanęła przed dworcem PKP oraz tablica 
wewnątrz poczekalni dworcowej. Na wszystkich 
wiatach przystankowych pojawią się również  
naklejki z linkami bezpośrednio odsyłającymi  
do informacji o odjazdach dostępnej na stronie 
internetowej.

Równolegle do rozwoju systemu informacji 
pasażerskiej,  w Przedszkolu nr 3 w Piasecznie 
trwają testy systemu informatycznego służącego 
ewidencji i rozliczaniu pobytu dzieci w przed-
szkolach. Na przełomie roku zostanie również 
ogłoszony przetarg na opomiarowanie miejsc 
parkingowych dostępnych w sieci Miejskich Par-
kingów Płatnych. Czujniki monitorujące zajętość 
miejsc pojawią się na parkingu za sądem oraz 
przy ul. Puławskiej 5. Uzupełnieniem systemu bę-
dą umieszczone na ulicach elektroniczne tablice 
informacyjne wyświetlające informację o liczbie 
dostępnych miejsc na wszystkich parkingach ob-
jętych systemem.

W ramach projektu planowane jest również 
sfinansowanie kampanii społecznej promującej 
samodzielne docieranie do szkoły lub w inne 
miejsca. W ramach tego zadania powstanie spec- 
jalna aplikacja, w której można będzie zbierać 
punkty poprzez zbliżenie telefonu do specjalnych 
znaczników rozmieszczonych na terenie miasta  
i gminy. Po zebraniu odpowiedniej liczby punk-
tów będzie można wymienić je na atrakcyjne 
nagrody. Szczegóły kampanii nie są jeszcze do 
końca znane, ale gmina w ten sposób chciała-
by zmniejszyć ruch samochodów przy szkołach 
i zachęcić do korzystania z komunikacji miejskiej. 
Start kampanii planowany jest na wrzesień 2022 r.

Przyjęte w niniejszym projekcie rozwiązania 
mają się przyczynić do większej wygody życia 
mieszkańców, upowszechnienia dostępu do infor-
macji posiadanych przez Urząd oraz wprowadze-
nia uproszczeń administracyjnych, w tym lepszy 
dostęp do usług publicznych. Wdrożenie poszcze-
gólnych e-usług przyczyni się do ułatwienia i skró-

cenia czasu obsługi interesantów, a także pozwoli 
im (zwłaszcza osobom z niepełnosprawnościami) 
na skuteczne i szybkie załatwianie spraw urzędo-
wych on-line.

Dofinansowanie w ramach projektu to kwo-
ta 1 217 897,17 zł. Wartość projektu ogółem  
2 019 391,21 zł, w tym wydatki kwalifikowane  
1 522 371,48 zł. Projekt jest współfinansowany  
ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju  
Regionalnego w ramach Osi Priorytetowej II 
„Wzrost e-potencjału Mazowsza”, Działanie 2.1 
„E-usługi”, Poddziałanie 2.1.2 „E-usługi dla Ma-
zowsza w ramach ZIT”, Typ projektów: „Informa-
tyzacja administracji publicznej oraz instytucji  
i zasobów kultury na terenie Warszawskiego Ob-
szaru Funkcjonalnego” Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego  
na lata 2014-2020.

Projekt realizuje Referat Innowacji Miejskich 
Gminy Piaseczno.

Poprawa efektywności e-usług
Na początku 2021 roku Gmina Piaseczno rozpoczęła realizację projektu pt.: „Poprawa efektywności i dostępności e-usług w Gminie Piaseczno” na który udało się 

pozyskać dofinansowanie ze środków UE w kwocie 1 217 897,17 zł.

Tablice Systemu Dynamicznej Informacji Pasażerskiej Gminy Piaseczno

Tablice Systemu Dynamicznej Informacji Pasażerskiej Gminy Piaseczno
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO 

P R O M O C J A

Na temat zmian planowanych w centrum miasta rozmawiamy 
z burmistrzem Piaseczna Danielem Putkiewiczem.

Zależy nam na poprawie wyglądu przestrzeni publicznej oraz komfortu mieszkańców

Patrzymy w przyszłość 
– zmieniamy 
centrum miasta

 Skąd pomysł na przebudowę głównej arterii miasta?
To element szerszego spojrzenia na konieczność zmian w centrum 
Piaseczna. Mamy dwa główne  wyzwania stojące przed ścisłym 
centrum miasta. Jedno to zmiana ruchu tranzytowego w związ-
ku z budową trasy S7, a drugie to nowe centra handlowe, które 
powstają wokół Piaseczna. Do tego dochodzą uwarunkowania 
związane z wyższymi oczekiwaniami dotyczącymi zieleni, ochrony 
środowiska i bezpieczeństwa ruchu: pieszych, rowerzystów i kie- 
rowców. Zmiany, które chcemy wprowadzać, mają zachęcać 
mieszkańców do korzystania z centrum miasta, a tym samym 
wspierać biznesy prowadzone w centrum Piaseczna.

 Pojawiają się głosy, że działania Gminy przeciwnie, utrudniają 
prowadzenie biznesu.
Rozumiem obawy przed zmianami, ale wszyscy powinniśmy się 
do tych wyzwań przygotować. Handlowcy zwracają uwagę na licz- 
bę miejsc parkingowych, ale to rodzi  pytanie czy kilka miejsc 
więcej na ulicy uratuje centrum? Szczególnie, że liczba miejsc 
jest uzależniona od przepisów i warunków technicznych, które 
są coraz ostrzejsze. Dlatego ważna jest dostępność miejsc i stąd 
trudne decyzje związane z płatnym parkowaniem i poszukiwanie 
miejsc w sąsiedztwie głównego ciągu ulic. Związana z odpłat-
nością większa rotacja miejsc postojowych, ułatwia zaparkowa- 
nie w centrum, by załatwić sprawy urzędowe, skorzystać z usług 
lokalnych przedsiębiorców czy zrobić zakupy. 

 Mieszkańcy narzekają na to, że na głównej ulicy skośne miej- 
sca parkingowe mają zostać zastąpione równoległymi.
Niestety, mamy do dyspozycji tylko określoną szerokość pasa dro-
gowego i wymogi techniczne, które musi spełnić projekt. Miesz-
kańcy od dawna sygnalizowali, że w mieście potrzeba więcej zie- 
leni, a mniej betonozy. Dodatkowo apelowali żeby wreszcie zbu-
dować system dróg rowerowych, który musi być spójny, aby zaczął 
działać. Jeśli chcemy zmieścić na naszych ulicach infrastrukturę 
rowerową i zieleń, to wymaga szukania kompromisów. Znam 
obawy, rozmawiam z kupcami i mieszkańcami, ale z drugiej strony 
pytam o opinie ekspertów. Szukam kompromisowych rozwiązań, 
ale trudno kompromis wypracować pomiędzy myśleniem „tu i te- 
raz” a przygotowaniem się na wyzwania przyszłości korzystając  
z ograniczonej przestrzeni ulicy. Wierzę jednak, że to się uda.

 Pojawiają się informacje, że projekt nie był konsultowany  
z przedsiębiorcami i mieszkańcami.
Trzeba pamiętać, że temat centrum miasta interesuje nie tylko 
tych, którzy tu mieszkają i maja swoje punkty usługowe. Troszczy- 
my się o ich interesy, ale ważne jest zdanie wszystkich, którzy  
z tej przestrzeni korzystają. Chcemy wiedzieć jak sobie ten salon 

miasta wyobrażają. Oczywiście jestem zwolennikiem konsultacji, 
ale pandemia nieco ograniczyła nasze możliwości jeśli chodzi  
o szerokie konsultacje, a nie chcieliśmy odkładać tego projektu  
na niepewną przyszłość. Jednak informacje o pracach nad projek-
tem pojawiały się na naszej stronie internetowej, kontaktowała 
się z nami w tej sprawie również część kupców.

 
 Jakie są dalsze plany jeśli chodzi o kontynuację przebudo- 

wy ulicy Puławskiej i Kościuszki?
Obecnie próbujemy wypracować dla poszczególnych fragmentów 
ciągu ulic Puławska/Kościszki kompromisowe rozwiązania. Słu-
chamy przy tym głosów przedsiębiorców i staramy się brać pod 
uwagę ich potrzeby, np. związane z dostawami. Te fragmenty, dla 
których uda się wypracować rozwiązania w ramach uzgodnionej 
już dokumentacji, można będzie zrealizować wiosną. Zmiana pro-
jektu oznacza konieczność ponownego przeprowadzenia proce-
dury uzgodnień i uzyskania zgody na realizację inwestycji, a zatem 
przesunięcie samej realizacji na lata następne. 

Przyszłość centrum będzie zależała nie tylko od jakości 
przestrzeni publicznej na ulicach, ale również od nowych roz- 
wiązań, które zostaną zaproponowane w zmianach do planu za-
gospodarowania przestrzennego oraz sposobu zagospodarowa- 
nia gminnych działek, o czym będziemy rozmawiali z najbliższych 
tygodniach.  

ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

\\\ OD GERSHWINA DO SINATRY                
Jazz, ragtime i muzyka poważna w ramach poświątecznego koncertu w Strefie 
Kultury w Piasecznie. 
28 grudnia o godzinie 18.00 zaprosimy Państwa do świata muzyki amerykańskiej 
na koncert w wykonaniu Julii Gniadek – wokalistki i wiolonczelistki oraz pianisty 
Krzysztofa Prokurata. Wysłuchamy utworów z gatunku współczesnej muzyki 
poważnej, jak i tych „lekkich” i znanych, które zdecydowały o kierunku, w jakim 
podążyła muzyka amerykańska. W programie nie zabraknie skocznych ragtime’ów 
oraz jazzu, czyli stylu muzycznego, który narodził się w Stanach Zjednoczonych, 
oraz nastrojowych, najbardziej znanych kolęd amerykańskich.

\\\ ZBÓJE ŚPIEWAJĄ KOLĘDY                
Góralska energia, folklor i muzyka zawładną Domem Kultury w Piasecznie 
już 28 grudnia. 
Kapela góralska Zbóje to jeden z bardziej znanych zespołów na Podhalu, grający 
muzykę w stylu i klimacie charakterystycznym dla regionu, z którego pochodzi. Siłę 
ich muzyki widać w żywych reakcjach publiczności, kiedy grają znane wszystkim 
utwory. Program sceniczny grupy z Zakopanego uświetniał mnóstwo wydarzeń w 
wielu miastach Polski i Europy. Nie boją się występów zarówno na dużych impre-
zach festiwalowych, jak i kameralnych koncertach. Podczas koncertu usłyszymy 
znane i mniej znane kolędy wykonane w góralskim stylu. Wejściówki na wydarzenie 
zostały już wszystkie rozdane, ale zapraszamy serdecznie na transmisję na żywo 
na FB Centrum Kultury w Piasecznie 28 grudnia o godzinie 20.00 

\\\ PIASECZNO 
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\\\ POWIAT

Chętnych do awansu nie 
brakuje – kto okaże się lepszy 
wiosną i osiągnie wyznaczony 
cel?  

\\\   MKS II Piaseczno
Podsumowanie rundy jesiennej kla-

sy A w wykonaniu zespołów z powiatu 
piaseczyńskiego rozpoczynamy od znaj-
dujących się na trzeciej pozycji w tabeli 
rezerw IV-ligowego MKS-u Piaseczno. 
Zawodnicy trenera Arkadiusza Rysia 
po 14 meczach mają 27 punktów – o 
1 mniej od drugiej Przyszłości Włochy 
oraz 7 punktów straty do pierwszych w 
tabeli rezerw Ursusa Warszawa. Młoda 
drużyna z Piaseczna (średnia wieku 18 
lat) w 8 wygranych meczach pokonała 
między innymi: w derbach 5 : 0 Jedność 
Żabieniec, nie dała szans Przyszłości 
Włochy, pokonując wicelidera 3 : 0, roz-
gromiła 7 : 0 Progres Warszawa, a tak-
że 8 : 0 rezerwy Ożarowianki Ożarów 
Mazowiecki. Pozostałe zwycięstwa to: 
5 : 1 z KS II Raszyn, 3 : 2 z UKS Tarczyn, 
2 : 1 z FC Lesznowola i 1 : 0 z KS SEMP 
Warszawa. Klub zremisował 1 : 1 z Sar-
matą Warszawa, 2 : 2 z Championem 
Warszawa i 1 : 1 z RKS Mirków. Porażka-
mi zaś zakończyły się starcia przeciwko 
City Wilanów (1 : 2), rezerwom Ursu-
sa (0 : 4) oraz Perle Złotokłos (1 : 3). 
Bilans bramkowy zespołu z Piaseczna 

to 40 : 17 (trzeci najlepszy wynik pod 
względem największej liczby strzelo-
nych i najmniejszej liczby straconych  
bramek).

\\\   Jedność Żabieniec
Tuż za Piasecznem znajdują się 

mający o 1 punkt mniej gracze Jed-
ności Żabieniec. Piłkarze z Żabieńca 
swoje pierwsze zwycięstwo odnieśli w 
czwartej kolejce, gdy w meczu pełnym 
goli pokonali 6 : 3 Progres Warszawa. 
Później okazali się oni lepsi od: Przy-
szłości Włochy (3 : 2), UKS Tarczyn (4 : 
0), warszawskich drużyn – KS SEMP (2 
: 1), Championa (4 : 0), Sarmaty (7 : 0), 
City Wilanów (3 : 0), a także Ożarowian-
ki II Ożarów Mazowiecki (4 : 2). Klub 
podzielił się punktami z RKS Mirków 
oraz KS II Raszyn – w obu przypadkach 
wynik na tablicy świetlnej pokazywał 1 
: 1. Jedność okazała się z kolei słabsza 
od wymienionego wcześniej Piaseczna, 
Ursusa II Warszawa (0 : 8) oraz lokal-
nych rywali: Perły Złotokłos (0 : 3) i FC 
Lesznowola (1 : 2). Żabieniec 36 razy 
pokonywał bramkarzy rywali, a stracił 
28 bramek.

\\\   Perła Złotokłos
Piłkarze Perły 7 razy zdobywali 

komplet punktów, dokładając do der-
bowych zwycięstw: 2 : 0 z Sarmatą 
Warszawa, 8 : 0 z rezerwami Ożaro-
wianki Ożarów Mazowiecki, 4 : 1 z RKS 
Mirków, 5 : 0 z Progresem Warszawa 

i wyjazdową wygraną 6 : 0 przeciwko 
UKS Tarczyn. Rezultat remisowy padł w 
spotkaniach w dwóch pierwszych kolej-
kach (0 : 0 z FC Lesznowola i 1 : 1 z KS 
SEMP Warszawa) oraz w późniejszym 
spotkaniu z Championem. Reszta me-
czów zakończyła się przegraną. Ekipa 
ze Złotokłosu ma obecnie 24 punkty i 
jest kolejnym z kandydatów do awansu 
– strata do drugiego miejsca to zaledwie 
4 punkty, więc niewiele. Bilans Perły w 
bramkach to 41 : 18 (wicelider w kla-
syfikacji najskuteczniejszych ekip ligi). 

\\\   RKS Mirków
Jedyny przedstawiciel gminy Kon-

stancin-Jeziorna w klasie A ma już nieco 
trudniejszą sytuację. Klub znajdujący się 
na 8 pozycji w stawce, uzbierał na ten 
moment na swoim koncie 20 punktów. 
RKS odniósł 5 triumfów (2 : 0 z KS II 
Raszyn, 4 : 0 z Progresem Warszawa, 5 
: 3 z UKS Tarczyn, 2 : 0 z Sarmatą, 3 : 1 
z Ożarowianką), zanotował 5 remisów 
(2 : 2 z City Wilanów, 1 : 1 z Piasecznem, 
1 : 1 z FC Lesznowola, 3 : 3 z KS SEMP-
em, 1 : 1 z Jednością) i 4 porażki (0 : 2 z 
Ursusem II Warszawa, 1 : 4 z Perłą, 0 : 
4 z Przyszłością Włochy i 3 : 4 z Cham-
pionem).

Ważną informacją jest, że w ostat-
nim czasie doszło do spotkania zarządu 
klubu z trenerem Edwardem Brzeziń-
skim, podczas którego wspólnie pod-
jęto decyzję o zakończeniu współpracy. 
Trener Brzeziński pracował z RKS-em 

1,5 roku i w tym czasie awansował z 
nim do klasy A.

\\\   FC Lesznowola
Gracze z Lesznowoli spędzą najbliż-

sze miesiące na 9 miejscu w tabeli (18 
punktów) – ich bilans to 5 zwycięstw, 4 
remisy i 5 przegranych. Na uwagę zasłu-
gują przede wszystkim korzystne rezul-
taty w meczach z rywalami z powiatu 
piaseczyńskiego (0 : 0 z Perłą i 2 : 1 z 
Jednością), wygrana 4 : 2 z Championem 
oraz 5 : 1 z drugą ekipą Ożarowianki 
(5 : 1).

\\\   UKS Tarczyn
Najsłabszym, jak na razie, zespołem 

klasy A z terenu powiatu jest UKS Tar-
czyn – 18 punktów. Jego reprezentanci 

także 5 razy sięgali po zwycięstwo, acz-
kolwiek zanotowali 3 remisy, a 6 razy 
nie udało im się wywalczyć punktu. Tar-
czyn także potrafi sprawić niespodzian-
kę – takie wyniki jak: 0 : 0 z Przyszłością 
Włochy, 1 : 0 z Lesznowolą, 2 : 0 z City 
Wilanów czy przede wszystkim remis 
1 : 1 z Ursusem sprawiają, że rywale 
naprawdę nie mogą mieć pewności, 
czego się spodziewać, gdy spotkają się 
z zawodnikami UKS-u.

Runda wiosenna klasy A zapowia-
da się bardzo ciekawie – w zasadzie 
łatwiej jest wskazać, kto nie ma szans 
na wywalczenie miejsca premiowanego 
awansem niż kandydatów do końcowe-
go triumfu. Z niecierpliwością czekamy 
na festiwale bramek.

Rafał Lipski

Podsumowanie rundy: klasa A 

Runda jesienna zakończona – czas na podsumowanie
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

15 grudnia nastąpiło 
przekazanie świątecznych 
paczek dla wszystkich 
podopiecznych Domu Pomocy 
Społecznej w Konstancinie.

T o już druga charytatywna akcja 
„Paczka od św. Mikołaja dla miesz-

kańców DPS" w Konstancinie-Jeziornie. 
Zbiórkę zorganizowało Stowarzysze-
nie Mieszkańców Konstancina-Jeziorny 
„Nasz Konstancin" wraz z międzynaro-
dowym koncernem farmaceutycznym 
Abbott Laboratories Poland. Pracowni-
cy firmy Abbott zorganizowali zbiórkę z 
własnej inicjatywy i własnych środków. 
Główną koordynatorką akcji była Syl-
wia Borowska-Kurek.

W akcję włączyli się mieszkańcy 
Konstancina, którzy przygotowali upo-

minki. W paczkach znalazły się między 
innymi żele pod prysznic, dezodoranty, 
puzzle, słodycze, kawa, herbata, bluzy, 
odzież wierzchnia, kocyki i golarki elek-
tryczne dla mężczyzn. Przygotowano aż 
115 prezentów!

Mieszkańcy DPS-u napisali list do 
św. Mikołaja.

Drogi Święty Mikołaju! W tym roku 
chcieliśmy poprosić Cię o podarowanie 
nam rzeczy użytku codziennego, takich 
jak: ciepłe, dresowe bluzy i spodnie, mę-
ska i damska bielizna oraz środki higie-
ny osobistej. Ucieszymy się również z 
produktów spożywczych z dłuższym 
terminem przydatności: kawy, herbaty i 
słodyczy. Nawet najdrobniejszy podaru-
nek pod choinkę sprawi nam ogromną 
radość!

– To jest już nasza druga akcja cha-
rytatywna w tym roku. Pierwszą były 
kalendarze charytatywne na 2022 rok 

sfinansowane przez Marka Górskiego, 
członka naszego stowarzyszenia. Zdję-
cia, które znalazły się w kalendarzu, 
przedstawiają piękno konstancińskiej 
natury. Środki zebrane w ramach dys-
trybucji kalendarzy przekazaliśmy na 
pomoc p. Halinie z Bielawy. Akcja była 
zorganizowana przy współpracy z To-
warzystwem Miłośników Piękna i Za-
bytków Konstancina im. Stefana Żerom-
skiego, w ramach projektu społecznego 
Szlachetna Paczka – informuje Krzysz-
tof Podsiadło, sekretarz Stowarzysze-
nia Mieszkańców Konstancina-Jeziorny 
„Nasz Konstancin".

– Dużą cegiełkę do sukcesu tego 
projektu dołożyli również lokalni foto-
grafowie, którzy przekazali swoje pra-
ce oraz wolontariuszki ze Szlachetnej 
Paczki, dzięki którym mieliśmy stały 
kontakt z Panią Haliną. Trzecia akcja 
jest w trakcie realizacji. Razem z Ma-
rzeną Parys i Agatą Zimoląg planujemy 
otworzyć drugą Jadłodzielnię w Kon-
stancinie. Mieszkaniec naszej gminy – 
Robert Kowalski – sfinansował zakup 
lodówki, a miejsce udostępnił właściciel 
Galerii Lima – Kamil Myszkowski-Ba-
giński. Po świętach będziemy organi-
zować zrzutkę na stworzenie zabudo-
wy lodówki. Jadłodzielnię planujemy 
otworzyć w połowie stycznia – dodał  
Podsiadło.

Warto również podziękować straża-
kom z OSP Jeziorna, którzy udostępnili 
miejsce, gdzie mieszkańcy mogli przy-
nosić paczki z prezentami.

Tekst i zdjęcie Piotr Lis

Świąteczne paczki dla DPS

\\\ PIASECZNO

Gmina przygotowuje program  
wsparcia finansowego opracowany  
z myślą o osobach, które w związku 
z trwałą zmianą systemu ogrzewania 
ponoszą zwiększone koszty  
ogrzewania lokalu.

O statnie doniesienia dotyczące zanieczyszcze-
nia powietrza nie napawają optymizmem. 

Zaczął się sezon grzewczy, co oznacza, że alarmy 
smogowe znów pojawiają się z wysoką częstotli-
wością. Zanieczyszczenie powietrza ma bardzo 
niekorzystny wpływ na nasze zdrowie. Jeśli zależy 
nam na zdrowiu naszym i naszych bliskich powin-
niśmy pomyśleć o wymianie źródeł ciepła. 

– Zdajemy sobie sprawę z tego, że wymiana 
pieca stanowi kosztowną inwestycję. Wprawdzie 
można uzyskać na to przedsięwzięcie dofinan-
sowanie, jednak część mieszkańców obawia się 
również zwiększonych kosztów ogrzewania już 
po wymianie pieca – mówi burmistrz Daniel Put-
kiewicz. 

– Chcemy zachęcić mieszkańców do wymia-
ny tzw. „kopciuchów” na proekologiczne systemy 
ogrzewania, dlatego przygotowujemy Lokalny 
Program Osłonowy „Gmina bez smogu” – dodaje.

Wsparcie finansowe zostało opracowane z my-
ślą o osobach, które w związku ze zmianą systemu 
ogrzewania z wysokoemisyjnego (węglowego) na 
proekologiczny (gazowy, elektryczny lub olejowy) 
ponoszą zwiększone koszty grzewcze lokalu.

Z programu będą mogły skorzystać osoby i 
rodziny zamieszkujące w budynku lub lokalu 
mieszkalnym, w którym nie wcześniej niż w 2020 

roku przeprowadzono trwałą zmianę systemu 
ogrzewania.

Kwoty pomocy finansowej będą zależne od: 
wysokości dochodów członków gospodarstwa 
domowego, powierzchni budynku lub lokalu 
mieszkalnego lub dokonanej zmiany systemu 
ogrzewania.

Pomoc miałaby być przyznawana dwa razy do 
roku w formie zasiłku celowego. Program realizo-
wałby Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Piasecznie.

W najbliższym czasie szczegóły programu 
zostaną przedstawione Radzie Miejskiej przez 
burmistrza. Po uzyskaniu akceptacji i zapewnie-
niu odpowiednich środków na jego realizację w 
budżecie, program zostanie uruchomiony.

Piotr Lis

Wsparcie finansowe

Pomoc miałaby być przyznawana dwa razy  
do roku w formie zasiłku celowego
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) zawiadamiam,  
że w dniu 14 grudnia 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia  
na realizację inwestycji drogowej, w związku z korektą wniosku z dnia 14 grudnia 2021 r.                              

inwestor:       Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Tadeusza Kościuszki 5, 05 – 500 Piaseczno,     
inwestycja:    budowa drogi gminnej – ulicy Leśnej Polany wraz z fragmentem ulicy Konika Polnego  

w Jesówce, gm. Piaseczno.

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
- położone w liniach rozgraniczających projektowanej drogi – wytłuszczone planowane do przejęcia 
pod projektowany pas drogowy, (w nawiasie podano numery działek po podziale, pośredniku część 
działki pozostająca przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno; obręb 0018 Jesówka; dz. ew. nr:  135 (135/5; 135/4, 135/12), 151/5 (151/6; 
151/7), 154 (154/1; 154/2), 156/3 (156/4; 156/5), 159 (159/1; 159/2), 160/1 (160/5; 160/6), 160/3 (160/7; 
160/8), 163/1 (163/3; 163/4), 163/2 (163/5; 163/6), 166 (166/4; 166/5), 167/4 (167/12; 167/13), 168 
(168/1; 168/2), 170 (170/1; 170/2), 174 (174/1; 174/2), 175/2 (175/3; 175/4), 309/1 (309/8; 309/9), 314/7 
(314/10; 314/11), 319/6 (319/8; 319/9), 322/1 (322/7; 322/8), 326/3 (326/11; 326/12), 326/8 (326/13; 
326/14), 327/1 (327/3; 327/4), 328/1 (328/3; 328/4), 330/1 (330/4; 330/5), 330/2 (330/6; 330/7), 330/3 
(330/8; 330/9), 331/2 (331/3; 331/4), 149/3 (149/4*, 149/5), 131/9, 131/10, 132/23, 132/24, 133/2, 133/3, 
134/2, 314/6, 144/4, 145/1, 145/2, 146/2, 146/3, 147/1, 147/2, 147/3, 149/2, 315/5, 316/5, 318/8, 318/9, 
319/3, 321/1;
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno; obręb 0042 Zalesie Górne; dz. ew. nr:  33 (33/1; 33/2), 2, 38;
*działka z gwiazdką – do przejęcia pod projektowany pas drogowy, będąca już własnością właściwej 
jednostki samorządu terytorialnego 
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi – przeznaczone pod budowę  
lub przebudowę infrastruktury (w nawiasie podano numery działek po podziale):
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno; obręb 0018 Jesówka; dz. ew. nr: 135 (135/12, 135/4), 318/11, 328/1 
(328/4), 143, 144/3, 149/3 (149/5), 151/5 (151/7), 154 (154/2), 163/2 (163/6), 166 (166/5), 167/4 
(167/13), 165/2, 328/1 (328/4), 330/1 (330/5), 333, 331/2 (331/4), 330/3 (330/9), 329, 146/1, 149/1, 
150/1, 151/1, 151/3, 153/1, 133/1, 134/1;
jedn. ew. 141804_5 Piaseczno; obręb 0042 Zalesie Górne; dz. ew. nr: 27, 39/1, 33, 28/3;

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14,  
05-500 Piaseczno, od poniedziałku do piątku w godzinach 8:00 – 16:00, gdzie można zgłaszać  
ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. Sprawę prowadzi: Sylwia Roszczyk, 
tel. 22-756-62-54 wew. 225.      

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.45.2021.SR    
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 22.12.2021 r.
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W nastroju świątecznym, gdy z 
każdej strony słychać melodię 

Last Christmas, zanim zabrzmią u stołu 
wigilijnego kolędy i zrobi się już całko-
wicie świątecznie, pomyślałam, że na-
piszę małe podsumowanie, ponieważ 
koniec roku 2021 obfitował w wiele 
nowych informacji o historii Piaseczna, 
a badania naukowe przyniosły wiele 
ciekawych odkryć, które zrewidowały 
nieco historię miasta i warto o nich przy 
końcu roku wspomnieć.

\\\   Kilka informacji o Woli  
Piaseckiej i kinematografie  
– iluzjonie

Zajmującym odkryciem było usta-
lenie wieku kamieniczek przy rynku 
i nazwisk ich właścicieli i ich profesji. 
Ciekawe było również pojawienie się 
zdjęcia budynku kinematografu piase-

czyńskiego. Ustalono, że kinematograf 
pojawił się już około 1913 roku, a nie jak 
sądzono 10 lat później. Znajdował się w 
budynku obok stacji kolejki grójeckiej, 
gdy obszar ten należał jeszcze geogra-
ficznie do Woli Piaseckiej. Informacja ta 
ma duże znaczenie dla analizy rozwoju 
miasta, czyli odpowiedzi na pytanie: jak 
było zagospodarowane Piaseczno przed 
kataklizmem, który przyniosła I wojna 
światowa? Nawiasem mówiąc, niech ni-
kogo nie zdziwi to pogmatwanie granic. 
Wola Piasecka została przyłączona do 
Piaseczna w 1916 roku przez niemie-
ckiego okupanta miasta, czyli np. nowa 
stacja kolejki grójeckiej wybudowana w 
1900 roku była poza miasteczkiem, na 
wsi, czyli w Woli Piaseckiej. Wracając do 
kinematografu – miejsce na pokazywa-

nie ruchomych obrazów zarejestrowa-
nych na taśmie filmowej wybrano zna-
komicie, bo jeśli stacja Piaseczno Miasto 
od razu stała się węzłem komunikacyj-
nym regionu, to przybywało tu wielu 
pasażerów, którzy choćby z ciekawości 
skusili się na wstąpienie do budynku, 
gdzie pokazywano cud techniki. Nie mó-
wiąc już o letnikach przebywających w 
okolicznych pensjonatach na wakacjach.

 Nurtowało mnie pytanie: jak to jest 
możliwe, że już w 18 lat po zaprezento-
waniu wynalazku braci Lumière (po-
kaz odbył się w 28 grudnia 1895 roku 
w Grand Cafe w Paryżu) w Piasecznie 
mamy kinematograf w stylowym, cie-
kawym architektonicznie budynku. O, 
przepraszam, nie w Piasecznie, tylko w 
Woli Piaseckiej. Car Mikołaj też chyba 
tych granic nie rozumiał, ale uparcie je 
trzymał, ponoć społeczność Woli Piase-

ckiej długo broniła się przed przyłącze-
niem do Piaseczna. Przestaję się dziwić, 
że mamy kinematograf w 1913 roku, 
gdy w Kurjerze Warszawskim z 1903 
roku odnajduję ogłoszenie informują-
ce, gdzie można kupić kinematograf z 
oprzyrządowaniem i do tego na raty. 

Pierwsze kino na ziemiach polskich po-
wstało w 1899 roku w Łodzi, czyli to w 
Woli Piaseckiej, a tak naprawdę dla Pia-
seczna, powstało tylko nieco później. Na 
zdjęciu obok kina wyrastają godne uwa-
gi kamienice, jak ta z 1911 roku, stojąca 
do dziś na skrzyżowaniu ulic Czajewicza 
i Sienkiewicza od razu w Piasecznie, bo 
już za granicą.

\\\   Mieliśmy szansę
Przed I wojną światową Piaseczno 

rozwijało się dynamicznie, powstała 
dzielnica letniskowa, miejsce przycią-
gało ludzi bogatych, którzy budowali 
przepiękne domy, takie jak np. willa 
Besserówka, kilka domów przy ulicy 
Rejtana, świdermajery przy ulicy Świe-
tojańskiej, willa Gienigródek przy Wę-
giełkach. Do budowy swoich pałacyków 
inwestorzy zatrudniali najlepszych pol-
skich architektów. Dostrzeżono w regio-
nie dobre walory klimatyczne i piękno 
sosnowych lasów w okolicach rzeki, a 
kolej wąskotorowa umożliwiała łatwy 
dojazd z Warszawy. A jeśli podróżny do-
jechał wygodnie do celu, znajdował luk-
susowy nocleg w dobrym pensjonacie i 
mógł zjeść smaczny posiłek, to chętnie 
w takim miejscu zostawiał pieniądze. 
Znamy historię np. Stacji Cyklistów 
prowadzonej przez rodzinę Hassów, 
tej u zbiegu głównych ulic Piaseczna, 
obszernej, nowoczesnej traktierni z wy-
szynkiem, do której zjeżdżali cykliści z 
Warszawy.

 A do tego dobra dodajmy dwie 
placówki oświatowe z niesamowicie 
nowoczesnymi budynkami i progra-

mem: szkoła hrabianki Cecylii, domy 
opieki hrabiny Moricone, do których 
organizowano wycieczki z Warszawy, 
tak były interesujące dla zwiedzających. 
Mieliśmy szansę stać się jednym z naj-
nowocześniejszych i najpiękniejszych 
miast Mazowsza.

\\\   Zniszczenia wojenne  
i odbudowa

I wojna światowa zmieniła wiele. 
Spowodowała, że musieliśmy w wielu 
dziedzinach życia piaseczyńskiego za-
czynać od nowa. Wysiłek ludzi poszedł 
w podnoszenie miasta z ruin. Zniszczo-
no domy wokół rynku, w gruzy zamie-
niony został piękny budynek wybudo-
wany przez Moricone, zdewastowano 
kościół, a przede wszystkim runął naj-
większy zakład pracy – kolej grójecka. 
Dojazd z Warszawy do Piaseczna stał 
się trudny przez wiele, wiele lat. Odnala-
złam wywiad, który sporo wyjaśnia. Jest 
to wywiad z inż. Józefem Budkiewiczem, 
z 20 lipca 1923 roku zamieszczony w 
dzienniku Rzeczpospolita. Inż. Bud-
kiewicz powiedział: „Kolejki Grójecka, 
Wilanowska i Jabłonna-Wawer wybu-
dowane zostały w latach 1894 –1900, w 
przystosowaniu do ówczesnego ruchu 
pasażerskiego i towarowego. W miarę 
rozwoju okolic podmiejskich powiększa 
się i tabor kolejowy. Stopniowo prze-
dłużano linie kolei Jabłonna- Wawer, 
Wilanowskiej i Grójeckiej. Ta ostatnia 
ciągnęła się pierwotnie tylko do Gó-
ry Kalwarii. W roku 1913 rozpoczęto 
budowę nowej to jest od Piaseczna 
do Grójca. Wojna europejska nie tylko 

wstrzymała dalszy rozwój kolei dojaz-
dowych, lecz zadała im takie dotkliwe 
straty, że ich skutki trwają, aż do dziś 
dnia. Ustępujące bowiem władze ro-
syjskie zniszczyły kompletnie z dziką 
bezmyślnością koleje dojazdowe. Wy-
wieziono dosłownie wszystkie parowo-
zy i znaczną część lepszych wagonów, 
spalono doszczętnie niemal wszystkie 
budynki stacyjne, z warsztatów kolejo-
wych w Służewcu pozostawiono tylko 
gołe mury, które sterczą do dziś dnia. 
Zniszczono też wszystkie wodociągi, 
rozsadzono dynamitem zwrotnice, a 
tor co kilka metrów porozrywano. W 
ten sposób zrujnowane koleje były nie 
do użytku.

– W jaki sposób Towarzystwo, zdo-
łało uruchomić pociągi?

– Z nieoczekiwaną pomocą po-
spieszyły nam niemieckie władze 
okupacyjne, dla których ze względów 
wojskowych i aprowizacyjnych kole-
je dojazdowe były potrzebne. Same 
władze niemieckie pomagały Dyrek-
cji kolei w sprowadzaniu parowozów, 
wagonów, szyn i różnych materiałów 
budowlanych. Środków zaś pieniężnych 
dostarczyły tutejsze banki, a zwłaszcza 
Handlowy i Kredytowy. Przy czynnej też 
pomocy ze strony władz niemieckich 
została wybudowana nowa linia od 
Grójca przez Mogielnicę do Brzostow-
ca, odległego o 4 i pół km od Nowego 
Miasta.

– Jaki tabor posiadają obecnie koleje 
dojazdowe?

– Bardzo szczupły, wszystkich pa-
rowozów posiadamy zaledwie 28, a 
mianowicie: 12 na linii Grójeckiej, 8 na 
Wilanowskiej i 10 na Jabłonna – Wawer. 
Niedostateczna też jest i ilość wagonów: 
linia Grójecka posiada 44 wagonów pa-
sażerskich i 216 towarowych, Wilanow-
ska 21 pasażerskich i 101 towarowych, 
Jabłonna – Wawer 49 pasażerskich i 57 
towarowych.” (pozostawiłam oryginal-
ną pisownię wywiadu). Cdn.

Małgorzata Szturomska 

Piaseczno z kolejką, kinematografem 
i galimatiasem granic

Budynek kina w Piasecznie, zdjęcie z nieustaloną datą

„Tygodnik Illustrowany” z marca 1915 r. na zdjęciu ruiny domu opieki

„Kurjer Warszawski” z 19 grudnia 1903 r. reklama kinematografów
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGACH
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza drugie przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 

części niezabudowanej nieruchomości położonej w miejscowościach Aleksandrów i Linin, będącej 
własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według ewidencji gruntów i budynków działki:  
nr 1/238 o pow. 6,7084 ha, nr 1/241 o pow. 11,7196 ha, nr 1/580 o pow. 0,1129 ha, nr 1/581 o pow. 
0,0485 ha z obrębu Linin II i nr 67/13 o pow. 0,8869 ha z obrębu Aleksandrów gm. Góra Kalwaria, 
uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00016724/6. Nieruchomość jest wolna od obciążeń,  
nie toczy się wobec niej żadne postępowanie sądowe lub administracyjne dotyczące jej własności  
albo posiadania. 

Przetargi odbędą się w dniu 03.03.2022 r. w budynku Starostwa Powiatowego w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, sala konferencyjna. Warunkiem przystąpienia do przetargu  
jest wniesienie najpóźniej do dnia 25.02.2022 r. wadium przelewem na konto nr 12 1020 1169 0000 
8202 0107 8989.

Ogłoszenie o przetargach zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach ogłoszeń urzędów gmin z terenu 
Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty  
nieruchomości, oferty sprzedaży”). Szczegółowe informacje dotyczące przetargów dostępne są  
w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 105, nr tel. 22 756-62-54 w. 171.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

L.p.

1.

2.

3.

4.

5.

Cena 
wywoławcza

645.000,00 zł 
+ VAT

7.300.000,00 zł 
+VAT

95.000,00 zł 
+VAT

35.000,00 zł 
+VAT

720.000,00 zł 
+VAT

Wadium

32.250,00 zł

365.000,00 zł

4.750,00 zł

1.750,00 zł

36.000,00 zł

Godzina 
przetargu

10.00

10.45

11.30

12.15

13.00

Nr działki 

Działka ewid. 
nr 1/238 

Działki ewid.  
nr 1/241 

 
Działka ewid.  
nr 1/580 

 
Działka ewid.  
nr 1/581 

 
Działka ewid.  
nr 67/13

Przeznaczenie w miejscowym 
planie zagosp. przestrzennego 

ZL1 – teren lasu, ZP1 – teren  
zieleni urządzonej, MNE1  
– teren zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej ekstensywnej

MNU3 – teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej  
z usługami

MNE2 – teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej 
ekstensywnej

MNE4 – teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej 
ekstensywnej

MNU1 – teren zabudowy  
mieszkaniowej jednorodzinnej  
z usługami

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363), czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 2 listopada 2021 r.  zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej, w związku ze złożeniem wniosku z dnia  
2 listopada 2021 r.                             

inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno    
inwestycja:    rozbudowa drogi powiatowej nr 2812W – ul. Gościniec w gminie Konstancin-Jeziorna.

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanej drogi – wytłuszczone planowane do przejęcia 
na rzecz jednostki samorządu terytorialnego tj. Powiat Piaseczyński (w nawiasie podano numery działek 
po podziale, po przecinku pozostające przy dotychczasowym właścicielu) oznaczone wg katastru 
nieruchomości numerami:
• jedn. ew. 141802_5 Konstancin-Jeziorna; obręb 0004 Czarnów; dz. ew. nr: 187/2 (187/5; 187/6), 189/4 
(189/7; 189/8), 190 (190/4; 190/5), 191 (191/4; 191/5), 192 (192/4; 192/5), 193 (193/4; 193/5), 195, 
183/8, 184/14, 185/15, 183/7, 184/15;
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
• jedn. ew. 141802_5 Konstancin-Jeziorna; obręb 0004 Czarnów; dz. ew. nr: 185/13

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14,  
05-500 Piaseczno, od poniedziałku do piątku w godzinach 8:00 – 16:00, gdzie można zgłaszać  
ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. Sprawę prowadzi: Sylwia Roszczyk, 
tel. 22-756-62-25.    

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.48.2021.SR   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 22.12.2021 r.

      

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia  
1997 r.o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy  
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:

1.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022 r. do dnia 
31.12.2024 r. części działek oznaczonych nr ewid. 56, 58/2, 68 obr. 56, miasto Piaseczno,  
z przeznaczeniem pod tereny zieleni oraz miejsca postojowe;

2.    wydzierżawienia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022 r. do dnia  
31.12.2024 r. działek oznaczonych nr ewid. 185 i 186 obręb Złotokłos, gmina Piaseczno,  
z przeznaczeniem pod użytkowanie rolnicze;

3.    użyczenia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej nr ewid. 
2/3 obręb Głosków PGR, gmina Piaseczno, z przeznaczeniem na potrzeby realizowania zadań 
statutowych Gminnego Ośrodka Sportu I Rekreacji;

4.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022 r. do dnia  
31.12.2022 r. działki oznaczonej nr ewid. 41/10 obręb 12, miasto Piaseczno,z przeznaczeniem  
pod stację tankowania samochodów gazem;

5.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022r. do dnia  
31.12.2024 r. działek oznaczonych nr ewid. 79/10 I 499, obr. Runów, gmina Piaseczno,  
z przeznaczeniem pod teren zieleni;

6.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022r. do dnia  
31.12.2023r. działki oznaczonej nr 55/1, obr. 37, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod garaże, 
magazyny, wiaty;

7.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022r. do dnia  
31.12.2024r. części działki oznaczonej nr ewid. 21, obr. 44, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem  
pod użytkowanie rolnicze, teren zieleni, teren pod wiaty, magazyny i składowanie;

8.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022r. do dnia  
31.12.2023r.  działek oznaczonych nr ewid. 47/1, 47/2 I 47/3, obr. 58, miasto Piaseczno,  
z przeznaczeniem pod  teren zieleni, teren, zaplecze, parking warsztatu samochodowego oraz  
pod reklamę wolnostojącą.

9.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022 r. do dnia  
31.12.2023 r. części działki oznaczonej nr ewid. 48/2 obr. 24, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem 
pod tereny zieleni;

10.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2022 r. do dnia  
31.12.2024 r. części działki oznaczonej nr ewid. 14/3 obr. 21, miasto Piaseczno, 
z przeznaczeniem pod usytuowanie reklamy o pow. 15 m2;

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj.  
od dnia 20.12.2021 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA 
Działając na podstawie art 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1899 z późn. zm.) Burmistrz Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria informuje, że przeznaczono do wydzierżawienia na okres do 3 lat następujące nieruchomości:
1. Miasto Góra Kalwaria, obręb 1-02, część działki ewid. nr 37/37 KW WA1I/00042093/4 i część działki nr 37/44 KW WA1I/00035493/6, obiekty pogarażowe na terenie 
byłej J. W.; 
2. obręb 1-02, działka ewid. nr 38/4 KW WA5M/00241231/1, powiększenie i polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej;
3. obręb 6-01, działki ewid. nr 11/8, 11/9, 11/10 o łącznej pow. 750 m2, KW WA1I/00026068/2, powiększenie i polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości 
sąsiedniej;
4. obręb 6-01, części działek ewid. nr 5/31 KW WA5M/00421133/0 oraz 5/29 i 5/28 KW WA1I/00044450/9, teren pod istniejącymi pawilonami handlowymi;
5. obręb 9-01, część działki ewid. nr 3/31 o pow. 18 m2, KW WA5M/00421866/, teren pod garażem;
6. obręb 10-02, część działki ewid. nr 111/1 o pow. 65 m2, KW WA5M/00406517/5, teren pod miejsce parkingowe;
7. Sobików, część działki ewid. nr 37/4 o pow. 80 m2, KW WA1I/00043019/9, teren pod istniejącym pawilonem.

Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria Arkadiusz Strzyżewski

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wydaniu decyzji

Na podstawie art. 11f ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 ze zm.) zawiadamiam,  
że w dniu 8 grudnia 2021 r. została wydana decyzja nr 42/2021 (nr rej. ARB.6740.1.16.2021.KL.ZS)  
w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:                              

inwestor:       Burmistrz Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna    
inwestycja:    „Rozbudowa drogi gminnej (ul. Powsińska) na odcinku od granicy z m. st. Warszawa do 

skrzyżowania z drogami (ul. Wspólną i Ścienną) wraz z budową i przebudową niezbędnej 
infrastruktury technicznej w Bielawie, gmina Konstancin-Jeziorna”

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w projektowanym pasie drogowym (numery działek zamieszczone w nawiasie to numery 
ew. działek po podziale; działki w nawiasach – wytłuszczone – po podziale, przeznaczone  
pod inwestycję, działki zapisane po przecinku pozostają przy dotychczasowym właścicielu),  
w jednostce ew. Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski:
Obręb 0001 Bielawa dz. nr ew. 944/1, 513/2 (513/4, 513/5), 514/2, 1871/149, 1871/74, 1871/146, 1871/148, 
553/1, 1766/1, 1767/1, 1768/1, 554/2, 555/2, 556/2, 558/2, 559/2, 560/2, 561/2, 562/2, 563/2, 564/2, 565/2, 
566/2, 567/2, 568/2, 1756/3, 1756/5, 570/2, 571/2, 572/4, 573/2, 574/5, 574/7, 575/2, 576/2, 577/2, 578/2, 
579/2, 580/2, 581/2, 582/2, 584/2, 585/2, 586/2, 587/2, 588/2, 589/2, 590/2, 591/2, 592/2, 593/4, 594/2, 
595/2, 596/2, 597/2, 598/2, 599/2, 600/2, 601/2,602/2, 603/2, 604/2, 605/2, 606/2,607/2,608/2, 609/2, 
610/2, 611/2, 612/2, 613/3, 614/4, 615/2, 616/2, 617/2, 618/2, 619/2, 620/2, 621/2, 622/2, 623/1, 626/2, 
636/1, 637/1, 478/1, 479/1, 480/1, 1412/1, 481/1, 482/1, 483/1, 484/1, 485/1, 486/1, 487/1, 488/1, 489/1, 
491/1, 492/2, 494/1, 495/3, 495/5, 496/1, 497/1, 1804/2, 1825/7, 1825/11, 1869/11 (1869/14, 1869/15), 
185/1 (185/4, 185/5), 186/1 (186/4, 186/5), 187/1 (187/4, 187/6, 187/5), 188/1 (188/4, 188/5), 189/1 
(189/4, 189/5), 190/1 (190/3, 190/4), 191/1 (191/3, 191/4), 192/1 (192/3, 192/4), 193/1 (193/3, 193/4), 
194/1 (194/6, 194/7), 1876 (1876/1, 1876/2), 1825/9 (1825/12, 1825/13),1825/10 (1825/14, 1825/15), 
1827 (1827/1, 1827/2), 1829 (1829/1, 1829/2), 1830 (1830/1, 1830/2), 1834 (1834/1, 1834/2), 512 (512/1, 
512/2), 1835 (1835/1, 1835/2), 1841 (1841/1, 1841/2), 612/3 (612/4, 612/5), 613/4 (613/5, 613/6), 1804/3 
(1804/4, 1804/5), 614/5 (614/6, 614/7), 479/2 (749/3, 479/4), 480/2 (480/3, 480/4), 1412/2 (1412/3, 
1412/4), 481/2 (481/3, 481/4), 482/2 (482/3, 482/4), 483/2 (483/3, 483/4),
poza projektowanym pasem drogowym (numery działek zamieszczone w nawiasie to numery ew. 
działek po podziale ZRID), w jednostce ew. Konstancin-Jeziorna –obszar wiejski :
Obręb 0001 Bielawa dz. nr ew. 644/4, 944/2, 1871/240, 497/2, 636/2, 489/2, 491/2, 492/3, 496/2, 498, 500, 
503/2, 503/3, 513/2 (513/5), 621/4, 623/5, 637/2, 638, 640, 643/2, 1895/1, 512 (512/2), 621/4, 622/4, 643/1, 
644/3, 642, 618/3, 619/4, 489/2, 492/3, 495/6, 502, 639, 641, 642, 1895/3,

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski 
do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.16.2021.KL.ZS   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 22.12.2021 r.

      

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 

r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 z późń.  zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz nieruchomości przeznaczonej 
do ponownego oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego Dzierżawcy, 
dot. nieruchomości położonej przy ul. Elektronicznej 4 w Piasecznie, stanowiącej własność Powiatu 
Piaseczyńskiego, oznaczonej jako działki o numerach 18/9, 18/10, 18/11, 19/9, 33/4 i części działek  
o numerach 19/10 i 19/11 o łącznej pow. 0,3032 ha z obrębu 18 m. Piaseczno, uregulowanej w księdze 
wieczystej nr WA5M/00319953/6 (oprócz działki 18/10).  Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń  
na okres 21 dni od dnia 21.12.2021 r. 

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

      

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2021, poz.1899),

podaje do publicznej wiadomości informację

o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek PGE Dystrybucja S.A., sposobu korzystania 
z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym, położonej w obrębie Złotokłos, gm. Piaseczno, 
stanowiącej działkę ewidencyjną nr 245/2 - przez udzielenie PGE Dystrybucja S.A. zezwolenia na budowę 
kontenerowej stacji transformatorowej wraz z liniami kablowymi niskiego i średniego napięcia. 

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. (22) 756 62 26.

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługujące 
im prawo rzeczowe do wnioskowanej nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne 
w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem 
ww. osób, jako stron postępowania.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

WZO.6821.221.2021 PC Piaseczno, dnia 10 grudnia 2021 r.  
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DAM PRACĘ 

Aqua Tech zatrudni młodych  
do przyuczenia. Praca przy produkcji  
izolacji i w magazynie w godzinach  
7:30 - 15:30. Soboty i niedziele wolne. 
Umowa o pracę po okresie próbnym. 
Wynagrodzenie po okresie próbnym  
do 3.400 zł na rękę, Piaseczno,  
tel. 570118900,  
mail: kontakt@aqua-tech.com.pl

Zatrudnię sprzedawcę do sklepu spożyw-
czego , Piaseczno, tel. 22 757 07 61 

Zatrudnimy fryzjera/kę Ustanów,  
tel. 502 222 221 

Pomoc kuchni bufetowej Sękocin  
600 392 412, 692 917 319

Kierowcę do zakładu pogrzebowego  
tel. 605 129 453 

Pracownik fizyczny. 18 netto.  
508 003 136 

Zatrudnię pracowników do produkcji  
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 

Zatrudnię kierowcę kat C lub C+E  
z okolic Góry Kalwarii. Praca po kraju.  
tel 601 378 719   

SZUKAM PRACY  

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM, USŁUGI 
MINIKOPARKĄ TEL: 537 537 450,  
537 537 650 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Malowanie, gładzie, panele i inne  
remonty Tel. 799 946 860
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
USŁUGI TRANSPORTOWE 509 125 956 
Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Wypożyczalnia busów Piaseczno i okolice 
600 479 955
Elektryk tel. 666 890 886
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Tynki maszynowe 533125444
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Renowacja mebli, tel. 510 266 143 

KUPIĘ  
Kupię ciągniki rolnicze, stare  
motocykle wsk, simson, fiat 125p itp.  
Tel 721-029-688 
Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 797 231 465 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418   

SPRZEDAM  
Frezarkę do metalu, tel. 607 070 191

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
SPRZEDAM DZIAŁKĘ ROLNĄ PRZY GŁÓW-
NEJ DRODZE 1,2 HA M. ROSOSZ K/ GÓRA 
KALWARIA TEL. 501 265 235
Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

Działka bud-rol 4800 m. kw. z domem 
i sadem, Janików, Gm. Przysucha, maz. 
tel.798 851 194
Sprzedam 4,30 h na pograniczu  
gminy Prażmów i gminy Chynów  
tel. 608 867 053

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Pokój z aneksem kuchennym dla dwóch 
Pań w Górze Kalwarii tel. 509952582
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884

NAUKA 
Język polski, Piaseczno, tel. 666 653 177
Matematyka - dojeżdżam, tel. 798 851 194
Korepetycje - komputer tel.: 601 492 904
Matematyka, 664 438 144      

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
Wizyty domowe dentysty-chirurgia,  
protetyka-509 717 247
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221
Dom Opieki "Róża" 604424729

MATRYMONIALNE  
Samotny skromny Pan 60+, szuka  
samotnej skromnej Pani do stałych  
spotkań towarzyskich Warszawa,  
Piaseczno tel. 792 582 142
Szukam partnerki 50+ Tel. 792 560 466     

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ  
KONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA 
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555
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URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

Nauczyciele i uczniowie ze szkół w czterech państwach – Czersku (Pols-
ka), Kalamacie (Grecja), Izmirze (Turcja) i Porto (Portugalia) badają związek 
jaki istnieje pomiędzy żywnością, a różnymi obszarami ludzkiej działalnoś-
ci - sztuką/ literaturą; folklorem/ tradycją; zdrowiem, dobrym samopoczu- 
ciem/ środowiskiem. Ta podróż ukazuje znaczenie jedzenia jako elementu 
kulturowego łączącego Europejczyków dawniej i dziś. 

W dniach 7-9 grudnia nauczycielki z Czerska, panie – dyrektor Iwona Wa- 
das oraz Ewa Gromadzka, uczestniczyły w wyjazdowym spotkaniu nauczy-
cieli biorących udział w projekcie, które miało miejsce w pięknym mieś-
cie Kalamata w Grecji. Wraz z nauczycielkami z Porto (Odete Silva, Carla 
Vieira), Izmiru (Yeliz Gokce i Sehnaz Mustu) oraz gospodarzem spotkania, 
nauczycielem języka angielskiego w II Gimnazjum w Kalamacie (Nikos La-

gios) brały udział w licznych aktywnościach. Wśród nich było spotkanie  
z uczniami, szkolenie wraz z prezentacją narzędzi cyfrowych, prowadzone 
przez ambasadora eTwinning (Kelly Katsirou), wizyta u burmistrza Ka- 
lamaty (Thanasis Vasilopoulos) oraz wycieczki krajoznawcze do Pilos  
i Ancient Messini. Podczas wizyty panowała znakomita atmosfera i poro-
zumienie. Omawiano przyszłość unijnego projektu, rozmawiano o prob-
lemach i dzielono się doświadczeniem w pracy z uczniami.

Następnymi etapami projektu będą: marcowa wyprawa nauczycieli  
i uczniów ze wszystkich szkół partnerskich do Izmiru, majowa do Porto 
oraz wrześniowa do Kalamaty.

Ostatnie spotkanie międzynarodowego zespołu odbędzie się w Polsce. 
Goście z Grecji, Turcji i Portugalii zawitają do Czersku, by poznać kuchnię 
Urzecza oraz okoliczne zabytki.

Zamek Książąt Mazowieckich został ponownie udostępniany dla od-
wiedzających pod koniec listopada. Zakończyła się wówczas wymiana 
nawierzchni dojazdu na dziedziniec, prowadzącego przez most nad fosą. 
Po poprzedniej drodze niezbyt wygodnie się chodziło, zwłaszcza z wóz-
kami dla dzieci oraz z rowerami, nie wspominając o osobach na wózkach  
inwalidzkich.

Z myślą o odwiedzających zamek dojazd został wyrównany. Nie zmienił 
się jednak jego charakter – kocie łby pozostały. Jest więc wygodnie, bez-
piecznie i wciąż urokliwie. 

Co ważne, zarządca zamku, Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii, zdobył 
na prace remontowe dofinansowanie: ponad 485 tys. zł (z dwóch źródeł: 
Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu oraz Mazowiec- 
kiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków). 

Do 30 grudnia, codziennie można odwiedzać zabytek w godzinach  
8.00-15.00. Bezpłatnie! 

Europejska współpraca 
czterech szkół

Zamek zaprasza

Szkoła Podstawowa im. Kawalerów Orderu Uśmiechu w Czersku uczestniczy w międzynarodowym projekcie 
Erasmus+ pod nazwą „Food for Thought”. 

Jeśli planujecie przedświąteczny lub świąteczny spacer, 
zapraszamy do średniowiecznej warowni w Czersku.  

Do 30 grudnia można zwiedzać ją bezpłatnie.

To pozyskane przy udziale gminy dotacje z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego. 

W sobotę w strażnicy OSP w Górze Kalwarii odbyło się uroczyste przekazanie zakupionego sprzętu, podczas którego 
burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował „dobrym Mikołajom”, którzy wsparli gminę oraz jednostki OSP przy pozys-
kaniu funduszy. Wyrazy wdzięczności trafiły na ręce: Dariusza Olszewskiego, posła na Sejm RP (reprezentował go radny 
gminny Jan Rokita), Michała Prószyńskiego – szefa gabinetu politycznego ministra spraw wewnętrznych i administracji 
oraz radnego Sejmiku Województwa Mazowieckiego, Piotra Kandyby – radnego Sejmiku Województwa Mazowieckie-
go, Marcina Pawlaka - dyrektora Departamentu Cyfryzacji, Geodezji i Kartografii Urzędu Marszałkowskiego, reprezentu-
jącego marszałka województwa Adama Struzika oraz Sergiusza Muszyńskiego – radnego Rady Powiatu Piaseczyńskiego.

W spotkaniu uczestniczyli również ks. Włodzimierz Czerwiński – kapelan strażaków w naszej gminie, proboszcz parafii 
w Sobikowie oraz druhny i druhowie reprezentujący wszystkie jednostki OSP w gminie.

Nowoczesna straż to bezpieczni mieszkańcy
Rekordowa kwota 387 tys. zł na dosprzętowienie, zakup umundurowania oraz remonty remiz trafiła w tym roku łącznie do wszystkich jednostek  

Ochotniczych Straży Pożarnych w gminie Góra Kalwaria. 


